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Z radnice
a našeho města

INFORMACE Z ORGÁNŮ MĚSTA
Údaje jsou upraveny z důvodu ochrany osobních údajůMilí Kyjovjáci,

dvě témata hýbala diskusemi nejen 
na sociálních sítích v  jinak poklid-
ných prázdninových dnech. S  tím 
prvním, „malůvkami na silnici“, asi 
nic neuděláme a spíše to berme 
jako jasný příklad, že ne všechny 
nástroje usměrnění dopravy ve vel-
kých městech je vhodné využívat i u 
nás. Věřím, že to nebyl jen povedený 
trojský kůň kolegy zastupitele Va-
lihracha, za kterého by se nemusel 
stydět ani samotný Odysseus. Přijít 
s touto myšlenkou piktogramů, pro-
sadit ji na komisi rady, které předse-
dá, pak za peníze města vypracovat 
projekt k realizaci a nakonec nasadit 
radnici psí hlavu, tak to se nepoda-
ří ani velkým politickým šíbrům. Na 
druhou stranu klobouk dolů před 
tím, že Petr Valihrach nestrká hlavu 
do písku, za svým projektem si stojí  
a obhajuje ho.
Ale věnujme se raději budoucí in-
vestici, na kterou čekáme roky a je-
jíž podobu budeme moci společně 
ovlivnit. Kyjovské koupaliště. Mohlo 
by se zdát, že zastupitelstvo v tom-
to případě spí jak šípková Růžen-
ka a kritici mají v  mnohém pravdu. 
Nicméně je to jako v  rodině. Doma 
také přemýšlíte, jestli v daném roce 
zateplíte fasádu, nebo si pořídíte 
bazén na tři měsíce. Zateplení další 
provozní výdaje nevyžaduje, naopak 
šetří vaši peněženku, voda, chemie 
a energie něco stojí. A když už máte 
na obojí, pak přemýšlíte, jestli bazén 
nafukovací nebo plastový, jestli ku-
latý nebo obdélník, jestli se slanou 
vodou nebo protiproudem…
Máme připraveno několik variant, 
které s Vámi, milí vodomilové, chce-
me probrat. Návrhy vycházejí z vět-
šinových představ návštěvníků kou-
paliště. Zásadní rozhodnutí je, jestli 
udělat pouze rekonstrukci stávající 
podoby nebo jít cestou zásadnější 
změny. Pak si ale musíme uvědo-
mit, že smažeme z  listu uvažova-
ných sportovních investic třeba no-
vou halu nebo větší ledové kluziště.  
O výši vstupného ani nemluvě. Na 
vše, stejně jako doma, prostě není. 
Velmi rád proto uslyším Váš názor. 
Kdy: 6. září 2017 v 17 hodin, Kde: 
kyjovské koupaliště. Těším se na 
Vás. Krásné babí léto všem.

Informace ze 77. schůze 
Rady města konané 
dne 26. června 2017

Rada města: 
- rozhodla o uzavření smlouvy o dílo na 
akci „Stavební úpravy chodníků v areálu 
mateřské školy ul. Sídliště U Vodojemu 
v Kyjově“
Informace ze 78. schůze 
Rady města konané 
dne 24. července 2017

Rada města:
- schválila výsledky výběrového řízení na 
dodavatele akce „Veřejná zeleň na sídliš-
ti Za Stadionem ve městě Kyjově“
- rozhodla o udělení Ceny starosty města 
Kyjova panu MUDr. Janu Pavlíkovi za ce-
loživotní dílo v oblasti folkloru a literatury
-  rozhodla o vypsání výběrového řízení 
na dodavatele stavby „Veřejné osvětlení 
a chodník podél silnice II/432 v Bohusla-
vicích, Kyjově – nová trasa“

Starosta Kyjova převzal na Pražském hradě 
ocenění Osobnost SMART CITY 2017
Město Kyjov je od letošního června sou-
částí projektu SMART CITIES, konceptu 
Inteligentních měst, v  rámci kterého se 
koná národní soutěž Chytrá města pro bu-
doucnost. Jedná se o první soutěž svého 
druhu v České republice. Má za cíl defino-
vat trendy, propagovat SMART CITY pro-
jekty a podporovat obce, města i kraje ve 
sdílení a dobré praxi využívání nejmoder-
nějších postupů.
V rámci slavnostního večera ve Španěl-
ském sále Pražského hradu předala kon-
cem června ministryně pro místní rozvoj 
Karla Šlechtová ceny pro vítěze, které 
vybrala odborná porota. V kategorii Osob-
nost SMART CITY 2017 z řad veřejného 
sektoru patří prvenství Františku Luklovi, 
starostovi města Kyjova a předsedovi Sva-
zu měst a obcí ČR.
František Lukl byl odbornou porotou vy-
brán za svůj přínos pro rozvoj a sjednocení 
prostředí SMART CITY na úrovni veřejné 
správy a dodavatelů a za propagaci a re-
alizaci konkrétních aplikací SMART CITY 
ve městech a obcích.   Lukl jako předseda 
Svazu měst a obcí ČR dlouhodobě usiluje o 
rozšiřování moderních technologií a nastave-
ní procesních map a řízení ve městech po 
celé republice.
„Jsem přesvědčen, že elektronizace veřej-
né správy a moderní technologie přinesou 
občanům snadnější přístup k  službám, 
které radnice zajišťují,“ řekl František Lukl. 
„Pilířem modernizace měst pro 21. století 
je zkvalitňování řídících procesů, raciona-

Starosta Kyjova převzal ocenění 
Osobnost Smart City

Na Pražském hradě se v rámci 
slavnostního večera sešly 
významné osobnosti.

lizace správy měst a obcí a snižování by-
rokratické zátěže pro občany, a právě tyto 
budou prakticky aplikovány,“ vylíčil dále 
kyjovský starosta. Dalšími principy SMART 
CITIES, konceptu Inteligentních měst, je 
zavádění moderních technologií, snižování 
ekologické stopy a efektivní řízení ekono-
miky měst s důrazem na snižování nákladů 
v řízení měst. Právě František Lukl prosadil 
zapojení města Kyjova do projektu SMART 
CITY. Zásluhou faktické aplikace principů 
SMART CITIES budou moci občané vyře-
šit převážnou většinu agend na úřadě elek-
tronicky z pohodlí domova. Vize jsou však 
mnohem ambicióznější. Například inteli-
gentní osvětlení ulic či prvky energetického 
managementu. „Vždy se bude postupovat 
systémově a v  souladu s  potřebami ob-
čanů tak, aby byli více zapojeni do rozho-
dování a celkového dění ve městě, neboť 
jejich pohodlí a snížení administrativního 
břemena je pro vedení města jednou z pri-
orit,“ sdělil Lukl. Vedení města také hledá 
nové cesty a způsoby, jak efektivněji in-
formace předávat a toto naučit i všechny 
zaměstnance městského úřadu a jiných 
městských organizací. Spolu s Františkem 
Luklem byli na Pražském hradě oceněni i 
ambasadoři České republiky. Osobnosti, 
které šíří dobré jméno naší země v zahrani-
čí. Patří k nim Karel Gott, pan profesor Pa-
vel Kolář - fyzioterapeut našich vrcholných 
sportovců, Miroslav Černošek - manažer 
českých tenisových hvězd nebo také Ivana 
Trumpová.                                        (red)

foto: Smart City
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Z našeho města

Cyklopiktogramy vyvolaly i odmítavé reakce 
Na mnoha silnicích v Kyjově se objevily 
tzv. cyklopiktogramy, jejichž záměrem 
bylo propojit stávající cyklistické trasy 
vedoucí do katastru města. Jsou vý-
sledkem realizace projektu s názvem 
Cyklopiktogramové koridory Kyjov, 
jehož autorem je zastupitel Petr Vali-
hrach. Jedná se o propojení cykloste-
zek Mutěnka, Kyjov – Skoronice, Kyjov 
– Bohuslavice a cyklotras Moravské vin-
né stezky a dálkové cykostrasy č. 412 
ve směru na Bukovany. Celková délka 
vyznačených tras je více než sedm ki-
lometrů, značení se objevilo v ulicích 
Dobrovského, Újezd, Dvořákova, Nět-
čická, Mlýnská, Luční, Jungmannova, 
Kollárova, Jiráskova, Palackého, Tyršo-
va a v úseku podél garáží k cyklostezce 
Mutěnka.
Nové značení, které v ulicích města 
upozorňuje na zvýšený pohyb cyklistů, 

se ale setkalo i  s  negativními ohlasy. 
Mnohým lidem, kteří vyjádřili své názo-
ry třeba v diskusi na Facebooku, vadí 
příliš hustá síť a podle jejich názoru  
i zmatečné vedení tras. Cyklista, který 
by se po nich vydal, může podle kritic-
kých hlasů místo na cyklotrasu, kterou 
hledá, nakonec přijet úplně jinam. Ně-
kteří obyvatelé města se tak domníva-
jí, že lidé budou na kolech jezdit, kudy 
jsou zvyklí, případně nejkratší cestou,  
a piktogramy jsou tak zbytečné.
Dokumentace původně počítala s vede-
ním jedné z tras po ulicích Vrchlického  
a Havlíčkova. Průjezd prvně jmenova-
nou ale nepovolil policejní dopravní in-
ženýr, ve druhé zase v současné době 
probíhá rekonstrukce silnice. Navíc se 
jedná o frekventovaný úsek, došlo pro-
to ke změně a značení nakonec místo 
toho vede ulicemi Palackého a Tyršova. 

Další diskusi vyvolala také hustota pik-
togramů. Jednotlivá značení jsou od 
sebe vzdálena 30 metrů, v  křižovatko-
vých úsecích jsou blíže. Původní návrh 
přitom počítal s  ještě hustší sítí, kdy 
jednotlivé piktogramy mělo dělit cca  
10 metrů.
Zpracování dokumentace vyšlo na té-
měř 50 tisíc korun. Výdaje na následnou 
realizaci byly stanoveny ve výši necelých 
57 tisíc bez DPH na základě katalogo-
vých cen, které autor projektu poskytl 
zástupcům města. Na takto vypočtené 
výdaje získalo město dotaci z  Jihomo-
ravského kraje ve výši necelých 40 tisíc. 
Výběrové řízení ale výslednou částku 
navýšilo na téměř 125 tisíc vč. DPH. Ky-
jov tak kvůli nepřesně odhadnuté ceně 
přišel o možnost zisku vyšší dotace – ta 
totiž mohla dosáhnout až 60 procent 
předpokládané ceny projektu. 

(red)

Cyklopiktogramy v ulicích města
Primární funkce cyklopiktogramů není 
navigace cyklistů přijíždějících do města 
z cyklostezek, jak bylo uvedeno v pří-
spěvku na webových stánkách a FB 
města, ale bezpečnost všech účastníků 
provozu. 
Jde hlavně o bezpečnost MÍSTNÍCH 
cyklistů a motoristů, kteří mají lepší in-
formaci o nutném bezpečném odstupu. 
V  souvislosti s napojením na cyklo-
stezky, které ústí do města, je primární 
také bezpečnost při zvýšené frekvenci  
cyklistů.
Hlavní funkcí piktogramových korido-
rů je integrace cyklistické dopravy do 
přidruženého prostoru jízdních pruhů 
pro motorová vozidla, která naznačuje 
účastníkům silničního provozu stopu 
průjezdu cyklistů. 
Cyklopiktogramy nedávají žádná zvlášt-
ní práva a povinnosti - pouze usnadňují 
cyklistům sdílení dopravního prostoru  
s osobními automobily. Frekven-
ce nakreslených znaků je vzhledem 
k  správnému účinku navržena podle 
platných předpisů. Ve mezikřižovatko-
vých úsecích cca po 30 m a v křižovat-
kách cca po 3 – 5 m.
Další funkcí podpory více druhů dopra-
vy než pouze preferování individuální 
automobilové je snížení, nebo alespoň 
udržení intenzity osobních automobilů. 

Celorepublikově se intenzita osobních 
automobilů stále zvyšuje a s ní i její ne-
gativní důsledky.
Jedna ze základních dopraváckých po-
uček zní: Čím více zvyšujete nabídku 
(stavba silnic, zvýšení počtu pruhů), tím 
větší bude poptávka (zvýší se intenzita 
vozidel). Stejně to ale platí i u ostatních 
druhů dopravy. Pokud uděláte pro oby-
vatele města dobrou infrastrukturu pro 
cyklisty, bude ji využívat více lidí. Jed-
ná se o přirozený proces rozhodování, 
kterou variantu dopravy zvolíte. Pokud 
máte např. úřad, kde chcete něco vyří-
dit blízko a jdete v pěkném a zajímavém 
prostředí, zvolíte chůzi. Pokud se cítíte 
bezpečně a pohodlně, ale máte to dál, 
můžete zvolit kolo, protože víte, že se 
s  autem špatně hledá místo pro par-
kování. Pokud to máte ovšem daleko  
a víte, že u úřadu nejsou stojany na kola, 
tak raději zvolíte auto a to i za cenu, že 
zaplatíte vysoké parkovné. Toto jsou 
obecné příklady, co vše může při pro-
cesu rozhodování hrát roli.
Jde o to nastavit podmínky tak, aby se 
daly účelně využít všechny druhy do-
pravy v souvislosti s místem a charakte-
rem lokality. Např. náměstí má sloužit co 
nejvíce pěším a volnému pohybu, proto 
bude individuální automobilová doprava 
omezena. Naopak při napojení města 

do silniční sítě bude automobilová do-
prava preferována.
Několikrát jsem upozorňoval na to, že 
před samotným provedením piktogra-
mů má proběhnout informativní akce, 
proč jsou zřizovány a jaký mají význam. 
Idea návrhu byla vytvořit velký okruh 
města tvořený ulicemi Komenského, 
kde již samostatné pruhy jsou, Nětčic-
ká,  Dvořákova, Újezd a přes Dobrov-
ského zpět na Komenského. Z tohoto 
okruhu byl návrh dále propojit paprsky 
na jednotlivé cyklostezky, které ústí do 
Kyjova. 
Již mimo původní návrh studie byly 
doplněny další ulice s napojením na 
infocentrum atp. Takto vytvořené ko-
ridory mají být, zvláště v křižovatkách, 
doprovázeny také správným vodorov-
ným značením. Musí být jednoznačné, 
kdo má přednost. V křižovatce u bývalé 
mlékárny je značení nedostatečné, stej-
ně tak u autobusového nádraží a podle 
mého názoru by mělo být nejen v sou-
vislosti s cyklopiktogramy doplněno. 
Nedostatečné nebo chybné značení je 
kapitola sama pro sebe.
Je jisté, že ne každý bude toto opat-
ření vnímat pozitivně. Jisté ovšem je, 
že počet cyklistů i motorových vozidel 
narůstá a každé zvýšení bezpečnosti je 
žádoucí.

Zastupitel Petr Valihrach
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Jubilanti
Dagmar Klabanová – 94 let
Marie Výborná – 94 let
Eliška Kratochvílová - 93 let
Marie Pokorná – 93 let
Jiřina Krojzlová – 92 let
Vladimíra Procházková – 92 let
Eugenie Kružíková – 92 let
Ludmila Mrkvicová – 92 let
Anežka Seďová – 92 let
Eliška Cibulcová – 91 let
Bedřich Kudláč – 90 let
Luboš Reinuš – 90 let
Marie Šebestová – 85 let
Leopold Skřivánek – 85 let
Milada Polášková – 85 let
Jarmila Veselá – 80 let 
Blažej Zajíc – 80 let
Miroslav Bezručka – 80 let
Milan Míša – 80 let
Vlasta Zbořilová – 80 let
Růžena Varačková – 75 let
Anna Půčková – 75 let
Zdeněk Kopečný – 75 let
Anna Kůřilová - 75 let

Kyjovský region prokoukne, 
přispěla na to místní sklárna
Ve středu 9. srpna se v  kyjovské sklárně rozdávala radost  
a taky šeky, i když jen symbolické. Malé věci kolem nás je název 
grantového programu, který letos na jaře vyhlásila společnost 
Vetropack Moravia Glass. Lidé z regionu měli možnost přihlásit 
svůj projekt a přispět tak něčím prospěšným svému okolí. Ná-
vrhy byly rozmanité: spolky, organizace či jednotlivci nejčastě-
ji chtěli zútulnit krajinu, ozdravit přírodu či pomoci nemocným 
dětem nebo seniorům. „Přihlásilo se 23 projektů, o vítězi roz-
hodovali naši zaměstnanci, nejprve se hlasovalo a komise pak 
vybrala pět definitivních výherců,“ popisuje průběh celé akce 
Regína Bělohoubková, jedna ze spoluorganizátorek grantového 
programu. A její kolegyně Karolina Bystřická dodává: „Rozdali 
jsme pětkrát 10 000 korun. Šlo nám hlavně o to, aby projekty 
měly nápad, aby zapojily do dění místní komunitu a také aby 
navrhovatelé sami přiložili ruku k dílu.“
A tady už je seznam vítězů (aneb na co se můžeme těšit):
- Znovuobnovení studánky ve Žlebě v Bohuslavicích
- Rozhoupaná kyjovská krajina (rozmístění houpaček u lesních cest)
- Skautský oddíl Podchřibáci (rozvoj vztahu dětí k přírodě, ná-
kup atlasů rostlin a nářadí)
- Modrý pochod (rozšíření povědomí o autistickém onemocnění)
- Lesní mateřská škola Petrklíč (předškolní výchova dětí v pří-
rodě, vybudování pergoly k maringotce).                        (mb)

Petr Dubský – 75 let
Brigitta Kolajová – 75 let
Anna Alušicová – 75 let

Uzavření sňatku
Pavel Drlík & Irena Hlaváčová 
24. 6. 2017
Zdenko Junek & Jana Lefnerová
1. 7. 2017
Martin Plotnárek & Lenka Macúchová
17. 7. 2017

Narození dítěte
Cyril František Džubera – 4. 7. 2017
Eduard Klech – 13. 7. 2017
Štěpán Trnka – 31. 7. 2017

Úmrtí
Vladimír Zajdák 
*28. 3. 1935  † 2. 6. 2017
Stanislav Venhuda 
*2. 7. 1938  † 3. 7. 2017
Jiřina Kuhnová 
*24. 4. 1949  † 25. 7. 2017

Kyjov spouští Alej života II
Postav dům, zploď potomka, zasaď strom. 
Tři předpoklady není ani pro nejpříkladnější 
otce vždy jednoduché naplnit. Těm, kteří 
nemají vlastní zahrádku, situaci v loňském 
roce usnadnil projekt nazvaný Alej života, 
v rámci kterého mohli rodiče nově naroze-
ných dětí vysadit strom a zasvětit ho své 
ratolesti. Zájem o premiérový ročník před-
čil veškerá očekávání, plocha podél cyk-
lostezky mezi Kyjovem a Bohuslavicemi, 
na kterou se vešlo třiadvacet stromů, byla 
zaplněna do posledního místa, na všechny 
zájemce se ani nedostalo.
Nejen pro ně se v neděli 22. října 2017 od 

14 hodin uskuteční slavnostní výsadba 
Aleje života s  pořadovým číslem II, která 
prostorově plynule naváže na stávající vý-
sadbu. Tentokrát se však s ohledem na šíř-
ku pozemku budou namísto buků a dubů 
vysazovat kulovité javory.
Rodiče se budou finančně spolupodílet 
částkou ve výši 500,-Kč, což odpovídá 
zhruba polovině ceny stromu. Technické 
služby následně ke každému javoru bez-
platně dodají podpůrné kůly a cedulku. 
Záleží na rodičích, co na ní bude uvede-
no (křestní jméno a datum narození dítěte, 
nebo pouze iniciály a rok narození, případ-

ně krátký citát - možností je celá řada). 
Údržbu stromů v aleji života zajišťují pra-
covníci technických služeb.
Prosíme zájemce, aby vyplnili přiložený for-
mulář a naskenovaný ho odeslali emailem 
na t.blazek@mukyjov.cz, případně mohou 
formulář přinést na podatelnu Městského 
úřadu Kyjov.
Uzavírka přihlášek je v  pátek 29. září, ka-
pacita je však omezena – počítáme s  vý-
sadbou cca 30 stromů. Pro bližší informa-
ce prosím kontaktujte Ing. Tomáše Blažka 
z Odboru majetku (tel. 518 697 473, e-mail:  
t.blazek@mukyjov.cz, dveře č. 25 MÚ Kyjov).

PŘIHLÁŠKA – Alej života II 

Rodič – zákonný zástupce dítěte

Jméno a příjmení

Datum narození

Trvalé bydliště

Kontakt (tel., e-mail)

Dítě

Jméno a příjmení

Datum narození

Text na cedulku
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Z našeho města

POLICEJNÍ STŘÍPKY

OPILÁ MATKA DVOU DĚTÍ 
Po přijatém oznámení byla krátce před 
polednem vyslána hlídka spolu s pra-
covnicí oddělení sociálně - právní ochra-
ny dětí do Nerudovy ulice, kde měla být 
v jednom z bytů silně podnapilá matka 
dvou malých dětí. Věc oznámil otec, který 
měl o děti strach. Na místě byla oprav-
du nalezena agresivní podnapilá žena   
a s ní dvě děti ve věku šest a devět let. 
Provedenou dechovou zkouškou na al-
kohol byla u ženy zjištěna hodnota pře-

sahující tři promile. Věc dále šetří příslušný 
orgán. 

PLATIL FALEŠNOU BANKOVKOU 
Na služebně městské policie bylo přijato 
oznámení od obsluhy z místního baru, že 
mají v provozovně muže, který platil falešnou 
bankovkou. Na místě bylo potvrzeno, že dva-
ačtyřicetiletý muž z Hýsel použil k platbě své 
útraty falešnou dvoutisícovou bankovku. Na 
místo byla vzápětí přivolána hlídka Policie ČR, 
která si ho převzala k dalšímu šetření. 

FYZICKÉ NAPADENÍ 
Na žádost Policie ČR byla vyslána hlídka 
na nádraží ČSAD, kde měl neznámý mladík 
fyzicky napadnout staršího muže. Hlídka 
mladíka podle popisu nalezla a následně 
zadržela nedaleko autobusového nádraží. 
Jednalo se o devatenáctiletého mladého 
muže z Nechvalína, kterému byla provede-
nou dechovou zkouškou naměřena hod-
nota 2,16 promile. K místu byla následně 
přivolána Policie ČR, která si agresivního 
mladíka převzala k dalšímu šetření. 

Kyjov znovu získal Odpadového Oscara a chystá recyklaci olejů
Jako příklad dobré praxe vyhlásila spo-
lečnost Arnika  Kyjov v oblasti nakládání 
s odpady. Město tak získalo odpadové-
ho Oscara za rok 2017. Arnika ocenila, 
že město má nejnižší produkci směsné-
ho odpadu mezi sídly nad 5000 obyvatel  
v Jihomoravském kraji. Dosahuje téměř  
50 % úrovně recyklace a je příkladem měs-
ta, které snížilo produkci směsného odpa-
du zavedením plošného sběru bioodpadu.
„To, že Kyjov je jedním z nejlépe třídících 
měst na Moravě, není zásluhou radnice, 
ale hlavně jeho obyvatel. My se jim snažíme 
vyjít vstříc, a proto přidáme další segment, 
který budou moct lidé třídit – použitý ku-
chyňský olej,“ řekl starosta František Lukl.
Nové, speciálně upravené a označené ze-
lené nádoby o objemu 240 litrů najdete  
v průběhu září na deseti místech. Všechny 

budou součástí už existujících hnízd na od-
pad, kam jsou lidé zvyklí chodit:
1. Kyjov, Lidická, u bývalého internátu SZŠ
2. Kyjov, Kollárova, u bytového domu čp. 286
3. Kyjov, Tyršova, nad čerpací stanicí 
4. Kyjov, Sídliště U Vodojemu, 
 u potravin ENAPO
5. Kyjov, Seifertovo náměstí, u parčíku
6. Kyjov, Sídliště Za Stadionem, 
 naproti garáží 
7. Kyjov, Luční, u pálenice
8. Kyjov, Sídliště Klínky, v blízkosti 
 parkoviště
9. Kyjov, Boršovská, restaurace U Otína
10. Kyjov, Bohuslavice, u prodejny COOP

Použitý potravinářský olej a tuk prosím 
ukládejte do nádob v použitých a uzavře-
ných PVC obalech nebo v  PET lahvích.  

O sběr a svoz tohoto odpadu se postará 
společnost EKO-PF s.r.o, a to v   intervalu 
jednoho až čtyř měsíců nebo podle napl-
něnosti nádob. Rovněž také o jeho likvidaci 
např.  použitím na výrobu paliv a energie.

(mp)

V Kyjově se objeví tyto nádoby na olej.

Vážení spoluobčané,
v  dnešním okénku trochu  zabrousím do 
problematiky městské zeleně, konkrétně 
stromů. Jak je to vlastně s jejich kácením? 
Technické služby kácejí stromy pouze na 
povolení, které vydává odbor životního 
prostředí. Podněty od občanů nebo od TS 
jdou na odbor majetku ing. Blažkovi, který 
je spolu s ing. Šimečkem prověří. Ing. Bla-
žek napíše žádost, kterou předá na životní 
prostředí, které začne jednat. Vždy ve sta-
novené lhůtě kácení povolí, nebo zamítne. 
Ale ještě do toho zasahuje komise životního 
prostředí, která je složena z velkých milov-
níků přírody. Ono to vypadá logicky, Talaš 
se Šimečkem musí být pod  kontrolou, aby 
si neřezali, co se jim zamane. Možná tak 
nevypadáme, ale i my máme stromy rádi. 
Když však strom na někoho spadne, od-
povědnost je na mně a Šimečkovi. A to je 
na kriminál. Víme všichni o případu ze Zlína, 
kde spadl relativně zdravý strom a zabil dva 
kluky. Návrh prokurátora je osm let a dodnes 

Okénko technických služeb
tomu vedoucímu trest hrozí. Řešili jsme stoleté 
lípy v Palackého ulici. My jsme argumentovali 
jejich špatným zdravotním stavem, máme na  
to i posudek, který řekl jasně: setnout. Pak 
se objevil druhý posudek, který řekl neřezat. 
Co teď dělat? My jsme půlku lip uřezali v zimě  
a druhou půlku uřežeme letos na podzim. Po-
tvrdilo se to, co jsme tvrdili. Každá uřezaná lípa 
byla dutá a nemocná. Takže nebezpečí velké-
ho průšvihu. Stačí jedna taková vichřice, jako 
byla 10. srpna v noci, kdy se ulomila ohromná 
větev na chráněné lípě u muzea. Větev spadla 
na přilehlý dům, zrovna tam, kde spala babič-
ka s  vnučkou. Naštěstí to bylo bez zranění, 
škoda přesáhla  100  000 Kč. O skolení této 
lípy jsme se snažili už před pěti lety. Bylo nám 
řečeno, že to nejde, že je to chráněný strom. 
Teď už je pryč.  Stejným nebezpečím jsou pla-
tany v Komenského ulici. Při výsadbě stromů 
do zastavěných míst se musí pečlivě zvažovat, 
jaké druhy sadit. To se zde v minulosti nestalo 
a s důsledky se začínáme po letech potýkat. 
Totéž platí o třešních na náměstí, lípách v Ko-

llárově ul. apod. Za každý uřezaný strom 
vysazujeme dva stromky nové, abychom 
udržovali plochu listové zeleně, která snižu-
je prašnost a po nocích vyrábí kyslík. Někdy 
i nově vysazené stromy v dobré kondici zni-
čehonic uschnou. Viz dvě lipky v Palackého 
ul. TS se budou muset v blízké budoucnos-
ti více zaměřit na problematiku plánované 
údržby stromů. K tomu budeme potřebovat 
člověka znalého této problematiky, kterého 
bohužel dnes nemáme. Proto se mohou 
fundovaní zájemci s chutí pracovat v dob-
rém kolektivu hlásit v TS Kyjov. Stromy jsou 
problematickým a složitým tématem. Také 
určitě nechceme, aby amatérští dendrolo-
gové před svými domy, avšak na městských 
pozemcích, upravovali naše stromy a sadili 
nové. Pokud se v hlavě některých lidí honí 
takové myšlenky, doporučuji je prokonzul-
tovat s  Ing. Šimečkem a nebo se mnou. 
Obě strany tak předejdou budoucím pro-
blémům.                      Ing. Oldřich Talaš,

ředitel Technických služeb Kyjov
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že bych byl hrozně rád, kdyby přijel do Čejkovic 
a povyprávěl o své tvorbě. Tenkrát svolil a byl po-
četnými  posluchači velice nadšený. Využil jsem 
tehdy jeho návštěvy a požádal jej o napsáni hry  
o templářské tvrzi.  
Vyhověl vám?
Ano, skutečně napsal hru, poslal mi ji k přečtení 
a nazval ji Šavle a píseň. Byl to vymyšlený příběh  
o době nájezdů dobyvatelských hord, zasaze-
ný do tohoto kraje. Hra měla ještě větší úspěch 
než Hejtman Šarovec. Inscenoval jsem ji přímo  
u tvrze, která fungovala jako kulisa. To, že obě in-
scenace přitáhly tak obrovské publikum, zvrátilo 
představy soudruha ředitele zdejšího statku, ke 
kterému patřila i tvrz, a od rozhodnutí o demolič-
ních aktivitách nakonec ustoupil. Krátce na to se 
podařilo „památkářům“ prosadit na ministerstvu 
kultury, že tvrz byla zahrnuta do významných 
památkových objektů. Františku Kožíkovi se tak 
podařilo, že se v Čejkovicích obnovila tradice di-
vadel a místní obyvatelé zjistili, že stojí za to tvrz 
obnovit. Od té doby trvalo naše krásné přátelství 
s Františkem až do jeho smrti. Kožík mě seznámil 
s některými  moravskými spisovateli, jako byl Ja-
romír Tomeček, Jindřich Uher, Miroslav Kapinus.  
Snad nejvýrazněji mě ovlivnil  Jindřich Uher. Byly 
to krásné časy v Čejkovicích. 
Posléze jste zakotvili v  Kyjově. Z  jakého  
důvodu?
Dcera Jana se kvůli kádrovému profilu nemohla 
dostat na gymnázium v Hodoníně. V Kyjově při-
mhouřili oči, takže  jsme se v roce 1976 přestě-
hovali do Kyjova. Tady jsem působil jako dorosto-
vý a posudkový lékař. V  místní nemocnici jsem 
v rámci interního oddělení nastoupil na pracoviště 
funkční diagnostiky, kde jsem testoval a zajišťoval 
preventivní péči i posudkové testování  výkon-
nosti sportovců, požárníků i příslušníků VB. Zlep-
šením přístrojového vybavení  jsem praxi rozšířil  
i o kardiovaskulární diagnostiku. Po privatizaci 
jsem odešel na polikliniku do  Veselí nad Mora-
vou, kde jsem pracoval až do roku 2013 jako 
privátní lékař pro obor angiologie. Na žádost ko-
legy, jemuž nyní patří ordinace, jezdím tam jednou 
měsíčně ordinovat. Rád se tam s mými pacienty, 
zvláště  z Horňácka, potkávám.
V Kyjově jste se výrazně podílel na  progra-
mových přípravách Slováckých roků. Co 
tomu předcházelo?
Folklor si mě našel na každém mém působišti. 
V Hodoníně jsem po dobu praxe přebral skupi-
nu podlužáckých tanečníků v souboru Dubina. 
V Čejkovicích jsem založil soubor Zavádka. Práce 
to byla velmi obtížná, protože mládež zpočátku 
neuměla žádné lidové písně a tance. Byl to skok 
do tmy. Musel jsem se taky přičinit o vytvoření 
doprovodné muziky, kterou tvořili čtyři místní 
kantoři. Cimbalistu jsme museli prostřednictvím 
JZD zaměstnat. Tak byl v  oblasti Hanáckého 
Slovácka vytvořen další folklorní soubor, který 
jsem nazval Zavádka, podle místního obřadního 
tance. Vzhledem k  tomu, že místní kroj pomalu 
mizel, bylo potřeba provést rekonstrukci lidové-
ho oděvu a nechat ušít a vyšít jednotlivé krojové 
součástky. Vždy jsem byl přesvědčen, že to chce 
umět s  lidmi pracovat, zapálit je pro věc. Moje 
folklorní aktivity v Kyjově začaly při muzice Jury 
Petrů staršího, která tehdy hrávala ve sklípku pod 
radnicí. Ve snaze zapojit se do místních folklor-
ních aktivit jsem začal jako zpěvák spolupracovat 

Historie

Vždycky jsem byl rebel, říká osmdesátník Jan Pavlík z Kuželova
Pokračování rozhovoru z minulého čísla Kyjov-
ských novin.
Folklór jste aktivně dělal už při studiích me-
dicíny v Brně. V kterých souborech? 
Během studií jsem například zpívával s  BRO-
LNem, s cimbálovou muzikou Jaromíra Běhúnka, 
v souboru Mládí nebo v brněnském Slováckém 
krúžku. V  té době jsem měl jet zpívat s BRO-
LNem do Holandska. Přišla žádost na OV KSČ 
a bylo řečeno striktně NE. Jako študák jsem ab-
solvoval zkoušky pro získání zpěvácké licence, 
takže jsem si mohl s muzikou Jaromíra Běhúnka 
občas přivydělat. Doba byla velice složitá, vznika-
la JZD, rodiče tenkrát neměli možnosti finančně 
mi přispívat plně na studium, a tak mi to velmi 
pomohlo. 
Z Hodonína jste se potom stěhovali do Čej-
če. Tam jste strávili také kus života. Jak na 
to vzpomínáte?
Marie pracovala na středisku v  Čejči a já jsem 
dojížděl do Čejkovic. Přišel jsem do vesnice za-
nedbané, prašné… Když mne poprvé zavedl ře-
ditel Okresního ústavu národního zdraví, doktor 
Slabák z Kyjova do ambulance, která byla tenkrát 
v budově národního výboru, tak jsem se zhrozil. 
Voda v ambulanci netekla, místnůstka na ordinaci 
byla malá, stejně tak i čekárna. Nesmířil jsem se 
s tím, jsem takové povahy, a brzy jsem přesvědčil 
tamního starostu Františka Pešla, že je potřebné 
pro tak velkou vesnici vybudovat nové lékařské 
středisko. Starosta byl schopný, podařilo se mu 
získat z Akce Z   prostředky na stavbu. V parku 
za mateřskou školou jsme za spoluúčasti míst-
ních občanů postavili pavilon, kde byly zřízeny 
ambulance pro stomatologii, dětská ambulance, 
gynekologie, fyzikální terapie, ordinace pro prak-
tického lékaře a byt pro lékaře. Čejkovice byly 
na periferii OÚNZu. Tím se vyřešilo, že nemuseli 
pacienti dojíždět k odborným lékařům až do Ho-
donína. Byla to akce Z  a přitom aktivita, která 
nám vyšla. A na to navázala další věc. Když jsem 
se v Čejkovicích procházel kolem tamní, téměř 
padající tvrze, tak jsem si pomyslel, že by bylo 
vhodné vyvinout aktivity za záchranu této histo-
rické památky. Okamžitě jsem začal kontaktovat 
brněnský památkový ústav a řekl jsem, že by bylo 
škoda, kdyby takto významná templářská stavba 
spadla kvůli tomu, že je v majetku státního statku. 
I tato aktivita se neminula účinkem. 
V té době jste se také stýkal se spisovatelem 
Františkem Kožíkem. Jak jste se seznámili?
Po zhlédnutí divadelní hry Hejtman Šarovec 
na tvrzi v  Hluku jsem se zúčastnil v  Uherském 
Hradišti podpisové akce knih Františka Koží-
ka. Tehdy jsem mu řekl, že bych byl rád, kdy-
by se přijel podívat taky do Čejkovic, kde máme 
podobnou tvrz jako v  Hluku. V Čejkovicích se 
již dost dlouho nehrálo žádné divadlo, proto 
jsem se rozhodl nacvičit hru - Ženský zákon od  
J. G. Tajovského. Proložil jsem to lidovými zpěvy  
a s potěšením jsem zjistil, že to na diváky zabra-
lo. Okamžitě jsem začal plánovat návštěvu Koží-
ka do Čejkovic. Písemně jsem ho požádal, jestli 
bych mohl inscenovat jeho hru Hejtman Šarovec. 
Dostal jsem k  tomu svolení a  inscenoval jsem 
ji jako hru s  lidovými zpěvy a tanci. Hra výrazně 
oslovila divácký vkus a museli jsme ji pro nadše-
ný ohlas sedmkrát reprízovat. František Kožík se  
o úspěšné inscenaci dozvěděl z tisku, jak mi poz-
ději sdělil. Znovu jsem ho při té příležitosti oslovil, 

s  jejich muzikou. Vzhledem ke kontaktům s Ja-
rinem Nečasem, hudebním redaktorem Čs. roz-
hlasu v Brně, jsem zařídil Jurovi první nahrávku 
jeho muziky v  brněnském rozhlasovém studiu. 
Rok jsem vedl kyjovský Slovácký  krúžek, s nímž 
jsme vyjeli reprezentovat do Belgie.
Připomeňme, že v  roce 1991 jste redaktor-
sky připravil sborník Návraty Kyjovska. 
Oslovil jsem staré kantory, například Jana Házu, 
primáře Rudolfa Stýčka a řadu dalších spisovate-
lů a osobností, které dotvářely  kulturu Kyjovska, 
a tak vznikl almanach. Tenkrát jsem pozval na  
Slovácký rok Františka Kožíka a přijel i Jindřich 
Uher. V té době jsem dělal předsedu programové 
rady Slováckého roku.

Většina vašich knih vyšla až po roce 2000. 
V  roce 2003 jste vydal příběh Svarožicův 
kůň.  O čem kniha je?
Svarožicův kůň je příběh pro děti, který vypráví  
o tom, jak vznikalo osídlení Horňácka. Krátce na 
to mě ke psaní vyburcovaly oslavy Kuželova, kte-
ré jsem také pomáhal organizačně připravovat. 
Součástí oslav byla práce na monografii o Ku-
želově. V té době monografie ještě moc nefrčely, 
myslím, že jsem byl první, kdo v knize uvedl his-
torii jednotlivých domů a jejich majitelů. Práce to 
byla obtížná, protože se v Kuželově ztratila kroni-
ka. Bývalý starosta, Tomáš Ševečka, měl různé 
zápisky, takže jsem nemusel všecko sám pracně 
shánět. Monografie vyšla v roce 2005 s názvem 
Kuželov - horňácká dědina pod křídly větrného 
mlýna.
Kuželov je vaše rodná vesnice, ve které jste 
vyrostl. Ale vy jste se pustil do podobného 
projektu i v Bohuslavicích, kam jste se při-
stěhovali. V  minulém roce vyšla vaše ob-
sáhlá monografie Mezi tvrzí a hradem aneb 
po stopách historie Bohuslavic. Jak k tomu 
došlo?
V Bohuslavicích žijeme už šestnáct let. Nejprve 
jsme si zde zakoupili starý sklep s  nadsklepní, 
polorozbořenou chaloupkou, kterou jsme přesta-
věli, a vysadili vinohrad. Později jsme se rozhod-
li, že se tu usadíme. Bohuslavice mi daly hodně 
především svou tradicí, kterou jsem se snažil 
hlouběji prostudovat. Člověk se seznámí s lidmi, 
se kterými si má co říct. Byla tu založena Kultur-
ně - historická společnost Bohuslavice. Pomohly 
mně znalosti učitelky Ljuby Heimrichové, která 
dobře znala historii tohoto kraje i Bohuslavic sa-
motných a napsala dvě knížky o Bohuslavicích. 
Výrazně mi pomohla s historií jednotlivých domů 
v obci. Naší snahou bylo vedle historie zachytit i 
obrazově současný stav osídlení a tradice.
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Nový Renault CAPTUR

HODONÍN, Velkomoravská 3950/26A
Tel.: 518 307 307, Mobil: 602 509 882

Smluvní záruka Renault 5 let / 100 000 km (dle toho, co nastane dříve) se řídí konkrétními záručními podmínkami, které jsou neoddělitelnou 
součástí kupní smlouvy.

5 let záruka

Nový Renault CAPTUR

již od 284 900 Kč
CENA PLATÍ PŘI VÝKUPU  VAŠEHO STÁVAJÍCÍHO VOZU 

ZDARMA : DÁLNIČNÍ ZNÁMKA 2018
PLNÁ NÁDRŽnebo

placená inzerce

Historie

Slyšela jsem, že jste se zasloužil o obnovení 
bohuslavského kroje, který téměř vymizel. 
Po stránce kulturní bylo potřeba udělat mnoho 
práce. Po zkušenostech z Čejkovic jsem se pustil 
do obnovy zaniklého místního kroje s předsta-
vou, že to mládež uchopí nejenom jako oděv, ale 
i jako součást historie, tradice, ke které patří zpě-
vy, tance, a že je to bude inspirovat k hlubšímu 
zájmu. Pěstování lidových tradic se stalo zájmen 
jen několik mála mladých. Několik let se kona-
jí na ART mlýně folklorní slavnosti pod názvem 
Mlýnské kolo. Pokud jsou hody, přijíždějí řady 
zdejších posílit krojovaní z  Bukovan a Boršova. 
Bohuslavské hody mají jednu zvláštnost, která se 
nikde v okolí nevidí. Takzvané stínání berana. Tuto 
tradici jsem obnovoval právě v souvislosti s po-
řádáním  prvních krojovaných hodů. Zpracoval 
jsem choreograficky zvyk stínání berana a proložil 
písněmi a tanci. 
Jste velmi plodný autor a v životě jste toho 
dosud stihl opravdu hodně. Pojďme k  vaší 
poslední knize, která je připravená k vydání. 
V ní se vracíte opět na Horňácko. 
Knížka se jmenuje Putování po rodném kraji oči-
ma vzpomínek. Její součástí bude i dialektologic-
ký slovník Horňácka. Při jeho tvorbě jsem čerpal 
z  pozůstalosti Vladimíra Pavlíka, vzdáleně ro-
dem spřízněným, který se narodil v Hrubé Vrbce  
a jako veterinář působil ve Velké.nad Veličkou. Při 
své profesi se setkával s řadou pamětníků, a tak 
sesbíral velké množství materiálu pro monogra-
fii s názvem Vzpomínky na Horňácko. Další jeho 
sběrový materiál se týkal dialektu, kterým se mlu-
vilo v době jeho působení na Horňácku.
Slavíte významné životní jubileum, ke kte-
rému upřímně gratulujeme. Vám i Vaší paní. 
Co byste při této příležitosti chtěl vzkázat 
čtenářům?
Závěrem bych vyslovil  přání, aby si naše nástup-
nické generace uvědomovaly, že by se neměly 
vzdávat vztahu k národním   tradicím. Pokud se 
mám vyjádřit o mém rodném kraji, s potěšením 
zatím konstatuji, že lidové zvyky a tradice jsou 
stále živé. Znalost historie rodného kraje, dědin 

ČAJORI ROMANI
V neděli 16. července 2017 se do etéru 
dostává zpráva o úmrtí paní Emilie Machál-
kové, významné romské osobnosti z rodu 
svatobořických Holomků. Z tohoto rodu je 
potřeba připomenout jejího strýce Tomáše, 
který vystudoval jako první českosloven-
ský Rom právnickou fakultu. Své rané dět-
ství prožila malá Elinka v cikánské osadě, 
nazývané Hraničky, na okraji Svatobořic  
u Kyjova. Rodina se pak přestěhovala do 
bučovického okresu. Do čtvrtého ročníku 
nastoupila Elinka na škole v  Nesovicích. 
Právě tento údaj z  jejího životopisu mně 
připomněl otcovo vyprávění z  doby, kdy 
působil jako učitel ve škole v Nesovicích. 
V té době  nastupovala Elinka do čtvrtého 
ročníku obecné školy, jak o tom psala ve 
svém životopisu. První den nového školní-
ho roku si Elinka usedla do zadní lavice. 
Když přišel nový učitel do třídy, začal se 
seznamovat se svými žáky. Při vyslove-
ní jména Holomková se postavila v  zadní 
lavici malá černooká dívenka s  copánky. 
Podivil se, že sedí v  lavici sama a přiká-
zal jí, aby se posadila do první lavice vedle 
dcery bohatého sedláka. Další den vběhla 
během jeho vyučování do třídy rozzlobená 
selka, maminka dívky, vedle které Elinka 
seděla a začala napadal učitele, jak to, že 
si dovolil posadit vedle její dcery Cikánku. 
Jenže pan učitel Vrána se nenechal zastra-
šit. Vykázal ji ze třídy a poslal ji za panem 

řídícím. Tam taky nepochodila. Pan řídící jí 
jako správný český učitel řekl, že je to věc 
pana učitele Vrány a nebude mu do vyučo-
vání zasahovat. Jak se v průběhu školního 
roku ukázalo, pan učitel Vrána začal děti 
učit lásce k přírodě a začal s nimi studovat 
i divadelní hry se zpěvy. Tehdy objevil, že 
Elinka má pěvěcký talent. Bohužel se její 
talent začal více rozvíjet až v  dospělosti. 
Prvního úspěchu dosáhla jako zpěvačka 
v  televizní soutěži v  polovině šedesátých 
let minulého století. Její krásný hlas je za-
chycen na řadě hudebních nosičů, z nichž 
dva jsou věnovány písním z Kyjovska (Na 
kyjovských lúkách, Cimbálová muzika Jury 
Petrů, 2000 a Konec u Kyjova, Cimbálová 
muzika Jury Petrů, 2002). 
Ze vzpomínek svého otce Vincence Vrány 
zpracovala MUDr Marie Pavlíková

i rodů, je základem kontinuity hodnot, které vy-
tvořily minulé generace a tradovaly je nám, gene-
racím následným. Usilovně pracujme na ochraně 
hodnot, které posilují národní hrdost a udržujme 
s láskou tradici v písních, rodném jazyku a národ-
ních zvycích. Obávám se, že jestli nebudou nové 
generace pokračovat v této tradici, bude globa-

lizace hodnot měnit rychle svět v něco, co bude 
pro mnoho lidí málo přijatelné. Láska k rodnému 
kraji, k duchovní a kulturní tradici by měla být ne-
dílnou součástí každodenního života všech rodin. 

Marie Budíková, 
www.suzkyjova.blogspot.cz 

Emililie 
Machálková
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Sociální oblast
Školství

JDE O LIDI
Domácí, nebo také laická péče, je v součas-
nosti velmi diskutovaným tématem. Proč 
tomu tak je? Jistě nikomu neuniklo, jak se 
změnil poměr dožitých životních jubileí (dří-
ve tak málo vídaného věku) a úmrtí ve spo-
lečenských rubrikách. Všichni jsme tomu 
rádi. Odborná veřejnost si však už nyní láme 
hlavu se změnami v sociálním systému, kte-
ré s sebou tento demografický vývoj přiná-
ší. V historii byli lidé v našich zeměpisných 
šířkách zvyklí „doopatrovat“ svoje blízké, 
protože žili pod jednou střechou a společ-
nost to uznávala jako normu. Vlivem vývoje 
společnosti se ale nyní nacházíme v situaci, 
že normou je umístit seniora do některého 
z  domovů pro seniory, pokud už nezvládá 
postarat se o sebe sám. Toto rozhodnutí, 
které rodina dělá, je většinou podpořeno ze 
strany jejího nejstaršího člena, který nechce 
být na obtíž, když vidí, jak málo času jeho 
zaměstnané děti mají. Problém ale nastává 
v okamžiku, kdy se dozví, že není tak lehké 
najít volné místo. Tak velký nárůst seniorů, 
kteří nemohou žít bez pomoci v  domácím 
prostředí, nejsou totiž současné instituce 
schopny pojmout a není do budoucna ani 
možné zajistit financování pro tento způsob 
péče. Proto se začíná klást velký důraz na 

laickou péči, která je prokazatelně tou ne-
jefektivnější a nejúspornější variantou. 
Není to jednoduché rozhodnutí, stát se pe-
čujícím. Pečující opouští (na měsíce, či roky, 
což předem nikdo neví) svoje pracovní mís-
to, svoje koníčky, zájmy i společenské vaz-
by. Příspěvek na péči mu pokryje životní ná-
klady, ale určitě není shodný s platem, který 
rodině zajistí životní standard, na který byla 
zvyklá. Stres, strach z nemoci, smrti a so-
ciální vyloučení, vedou často k psychickým 
a následně fyzickým problémům pečujících. 
To jsou důvody, proč vznikají aktivity, které 
mají domácí pečující podpořit. V  převážné 
většině se jedná o spolky, které vytvářejí 
programy na vzdělávání, podporu a pomoc 
pečujícím. V  Kyjově je takovým spolkem 
Educante z.s. V  minulém roce tento spo-
lek navázal spolupráci s Diakonií ČCE Brno, 
která pak v  Kyjově od listopadu 2016 do 
června 2017 realizovala svůj projekt Pečuj 
s námi. Jednalo se o sedm celodenních se-
minářů pod vedením odborníků a jedenáct 
návazných svépomocných skupin. Všechny 
zdarma. Od května pak Educante otevřelo 
Poradnu pro domácí pečující, kde posky-
tuje dvakrát v týdnu (i telefonicky) podporu 
pro všechny, kterým chybí nějaké informace 

ohledně péče, příspěvků na péči, kompen-
začních pomůcek a podobně. Od  září do 
listopadu tohoto roku se kyjovští pečují-
cí budou moci opět zúčastnit kurzů, které 
tentokrát do Kyjova ve spolupráci s Educa-
nte přiveze Liga vozíčkářů, v rámci projektu 
Umím a pečuji. Jejich zaměření je převážně 
pro pečující o osoby s těžkým fyzickým po-
stižením. Poradnu i kurzy naleznete v pro-
storách komunitního centra KoCKy, spolu 
s  dalšími aktivitami pro vyplnění volného 
času, vzdělávání, nebo také první pomoc 
psychologa. 

Zuzana Šrahůlková, Educante
Kurzy pro domácí pečující se zaměřením na 
těžce zdravotně postižené (Liga vozíčkářů, 
projekt Umím a pečuji):
1. První pomoc - 11.9.
2. Strategie přesunů – 20.9.
3. Zvládání psychické zátěže – 27.9.
4. Sám sobě fundraiserem – 4.10.
5. Měj se ráda, šetři záda – 11.10.
6. Specifika péče o OZP – 18.10.
7. Finance a rozpočet – 25.10.
8. Sociální zabezpečení OZP   – 1.11.
9. Právní minimum – 8.11.
10. Etika – 15.11.
Začátek v 10:00, vstup zdarma.

Deset let v Občanské poradně
Léto rozkrojilo charitní Občanské poradně 
pomyslný narozeninový dort. Je to již de-
set let, co tato sociální služba „odborné 
sociální poradenství“ provází lidi v jejich tí-
živé životní situaci a hledá cestičky, aby se 
potřebným lidem dařilo lépe, věděli, jak se 
v  dané situaci zachovat, znali svá práva 
a mohli se rozmyslet jak dál nebo získali 
radu jak sepsat potřebnou písemnost.
Přestože pracovníci poradny nejsou práv-
níci, musí rozumět základům práva, neboť 
velmi častými tématy v poradně jsou pra-
covně právní problematika, rodinné prá-
vo, občanské právo a čím dál častěji opa-
kované téma dluhy – exekuce - předlužení 
a s  nimi spojené majetkoprávní vztahy. 
S každým jedincem, který se na nás ob-
rátí, řešíme finanční situaci, otázku finanč-
ních závazků, možnost jejich splácení.
Za těchto deset let se poradna změnila 
především v oblasti témat probíraných při 
osobních návštěvách. Z počátku se pro-
jednávala témata sociální dávky a sociál-
ní služby, pracovně právní problematika, 
právo rodinné a občanské, podpora mezi-
lidských vztahů. Za posledních osm let se 
stále více lidí na poradnu obrací s otázkou 
na dluhy, exekuce, nemožnost dluhy splá-
cet a oddlužení ve spojení s majetkopráv-
ní otázkou a komunikací se soudy, exeku-
tory a inkasními společnostmi.
Téměř devět let fungovala poradna pou-
ze s částečným úvazkem sociálního pra-
covníka, avšak od počátku roku 2016 je 
provozní doba rozšířena na celý úvazek 

a je tedy k dispozici každý pracovní den. 
Důvodem byla stále narůstající poptávka 
po dluhovém poradenství.
Je pravdou, že zájemci o službu ne vždy 
přišli s  daným problémem včas, neboť 
čas je velmi neúprosný. Mnohdy dali před-
nost rychlejšímu řešení, které však nebylo 
dobře promyšlené a následky byly mno-
hem horší. Nejvíce je to znát v otázce pe-
něz, například - „kdybych si nevzal další 
půjčku a své nároky přehodnotil, nemusel 
bych dnes mít o 20 tisíc větší dluh“. 
Velkou bolístkou každého člověka, který 
pořád řeší nedostatek peněz, je v  mno-
hých případech naprosto přirozená re-
akce – stud – neboť lidé se srovnávají 
navzájem – on má to a já ne, já na to ne-
mám. Neschopnost překonat stud a přijít 
někam říct „já nemám na zaplacení toho, 
nemám na splátky“ vede člověka do dlu-
hové pasti.
Občanská poradna je bezplatná služba se 
základními principy univerzálnosti, ano-
nymity a nestrannosti, kdy Charita - jako 
samostatná nezisková organizace – po-
skytuje sociální služby dle Zákona o so-
ciálních službách, které jsou registrované  
u Ministerstva práce a sociálních věcí. 
Pracovníci poradny jsou vázáni mlčen-
livostí o uživatelích a jejich situaci. Tato 
služba je finančně podporovaná Minister-
stvem práce a sociálních věcí, Jihomorav-
ským krajem a obcemi ORP Kyjov.

Mgr. Karla Blahůšová, 
vedoucí služby a sociální pracovnice

Čím také žije zahrada 
v MŠ Nádražní
Květen je nejen měsícem lásky, ale také 
oslavy všech maminek, babiček, žen, kte-
ré o nás pečují. K této příležitosti jsme ne-
jen pro ně uspořádali ,,Zahradní slavnost“.  
Všechny přípravy, které s  touto slavností 
souvisely, vyvrcholily 16. 5. odpoledne. Na 
zahradě se sešlo mnoho členů rodin dětí, 
kteří se stali diváky našeho programu. Děti 
všechny přítomné upoutaly písničkou, po-
těšily básničkou a překvapily tanečky. Pro-
gram byl zakončen milým gestem – děti 
předaly maminkám předem vyrobené dá-
rečky spolu s kytičkou. Bylo krásné vidět 
dětská rozzářená očka, když maminkám 
dárky předávaly, stejně tak jako dojetí je-
jich maminek. Druhou velkou zahradní akci 
spojenou s ukončením školního roku jsme 
připravili v  pátek 16. června. Jednalo se 
o "Zábavné odpoledne pro děti s  Jirkou 
Hadašem“, jehož hlavní součástí bylo pa-
sování našich budoucích prvňáčků. Každý 
předškoláček musel projít slavnostní brá-
nou, kde byl pasován na školáka a poctěn 
šerpou a dárečky. Pro děti byly přichys-
tány zábavné rekvizity, které mohly vyu-
žít ke společnému focení v  připraveném 
fotokoutku. Poté pod vedením animátora 
Jiřího Hadaše a Maxipsa Fíka si zasoutě-
žily o drobné ceny a zatančily při známých 
pohádkových písních. Součástí akce bylo 
i menší pohoštění, občerstvení a opékání 
špekáčků u táboráku. Počasí nás nejprve 
trošku poškádlilo, ale přesto nás dobrá ná-
lada neopustila a užili jsme si krásné spo-
lečné chvilky.        Kolektiv MŠ Nádražní
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Kultura

KYJOVSKÉ LETNÍ SLAVNOSTI NABÍDLY 
PROGRAM PRO VŠECHNY GENERACE

Desítky programů, stovky účinkujících, 
tisíce návštěvníků. Takové byly Kyjov-
ské letní slavnosti. Páteční a sobotní 
program přinesl pestrou zábavu. Děti 
se mohly pobavit na atrakcích, mezi 
kterými zaujaly historické kolotoče, 
dospělí prohlédnout jarmark. Jeho 
součástí byla také přehlídka řemeslní-
ků, jejichž práce jsou součástí výstavy 
Vlastivědného muzea Kyjov Nositelé 
tradic.

Vyvrcholením Letních kyjovských 
slavností byl nedělní dožínkový průvod 

s předáním věnce hospodáři

V letním kině se jako každoročně sešli
fanoušci country, folku a trampské hudby. 
Žalmanův folkový Kyjov připravoval dvacet let 
František Linhárek. Letos při jednadvacátém 
ročníku předal organizátorskou funkci Městské-
mu kulturnímu středisku Kyjov. Slíbil ale, že bude 
nadále dělat jeho dramaturgii a shánět kapely.

Také chovatelé 
uspořádali svou ka-
ždoroční přehlídku. 
Její lákavou součástí 
byla ukázka králičí-
ho hopu. Své králičí 
šampiony předvedly 
Barbora Bulvová, 
Pavlína Ambrožová 
a Tereza Kučerová.

V neděli dopoledne bavily návštěvníky náměstí 
dětské i dospělé folklorní soubory. Jako obvykle 
se představila přípravka Slováckého souboru Ky-
jov a také jednotlivé skupiny Kyjovánku. „Přijeli 
jsme s kompletně novým programem, který jsme 
nacvičili minulý týden na soustředění,“ řekla jeho 
vedoucí Adéla Klingelová. 
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facebook.com/COOLBODYKyjov

www.cool-body.cz

studio@cool-body.cz  

+420 776 666 920

- NEJEFEKTIVNEJŠÍ 
  FITNESS SOUČASNOSTI 
  S PRÍSTROJEM 
      

- TRÉNINK POUZE
  20. MIN.

- ZAPOJENÍ 90% 
  SVALU

- MAXIMÁLNÍ
  ÚČINNOST

- INDIVIDUÁLNÍ
  TRÉNINK 
  S TRENÉREM 

- REDUKCE VÁHY

 - ZVÝŠENÍ KONDICE

- ODBOURÁNÍ BOLESTI ZAD
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Zlepšete svuj život
 metodou EMS 

 - ZLEPŠENÍ CELULITIDY

 - POSÍLENÍ STREDU TELA
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BODY

příjezdová ulice do centra, směr kino Panorama
KYJOV, Svatoborská 964

999 KčOBLEK ,
MASIVNÍ

již
 od

LIKVIDACE

www.modaprostejov.cz

Toto je naprosto šokující!!! Likvidujeme všechny obleky v cenách 
od neuvěřitelných 999,- Kč, kravaty od 9,- Kč, dámské zboží 
od 59,- Kč, košile se slevou až 66%! Všechny tyto úžasně nízké 
ceny jsou již uvedeny na jednotlivých kusech zboží. Vše platí 
do vyprodání zásob! Přijďte, určitě si vyberete ze skvělého 
sortimentu obleků, kravat, dámského zboží... Těšíme se na Vás!



placená inzerce

Reprezentativní příklad: Chci si půjčit 200 000 Kč • Celková výše úvěru 235 352 Kč zahrnuje poplatek za poskytnutí úvěru ve výši 1 500 Kč a poplatek za pojištění ve výši 33 852 Kč • Doba trvání úvěru 84 měsíců • Úroková sazba 6,90 % p. a. • Výše 
měsíční splátky 3 541 Kč • Roční procentní sazba nákladů (RPSN) 12,74 % • Celková splatná částka 298 022 Kč, po započtení odměny za řádné splacení 248 022 Kč, což odpovídá úrokové sazbě ve výši 1,43 % p. a. • Úroková sazba je platná v případě 
sjednání pojištění schopnosti splácet a účtu v UniCredit Bank (popř. podepsané mobility účtu).
Výše odměny za řádné splacení může činit až 150 000 Kč, což odpovídá u půjčky ve výši 600 000 Kč a sjednaným pojištěním schopnosti splácet úrokové sazbě ve výši jen 1,40 % p. a. 
Odměna za řádné splacení půjčky se vztahuje jen na sloučení stávajících závazků do jedné výhodné PRESTO Půjčky (PRESTO Půjčka – Sloučení úvěrů) s dobou splatnosti 60, 72, 84 nebo 96 měsíců, při neuskutečnění předčasného splacení celé nebo části půjčky.
Toto sdělení slouží pouze pro informační účely a není návrhem na uzavření smlouvy.

Převeďte své půjčky k nám a ušetřete. Odměna až 150 000 Kč za řádné splacení.

PRESTO Půjčka – Sloučení úvěrů

Spočítat

UniCredit Bank Expres v Kyjově, Jungmannova 1310/10
Průchod mezi náměstím a autobusovým nádražím
Po–Čt: 8.00–16.30, Pá: 8.00–15.30, www.unicreditbank.cz

to půjčkám není 
žádná věda.

Úrok jen od

p. a.1 4%
za řádné 
splácení

02037_UCB_E_Kyjov_Kyjovske_noviny_konsolidace_inz_205x96_V04.indd   1 16.08.17   10:56
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Petr Chromčák se vrací domů do Kyjova s Mou vlastí

Petr Chromčák, šéfdirigent České komor-
ní filharmonie Praha, absolvent kyjovské-
ho gymnázia, který v Kyjově prožil dětství  
a mládí, je častým hostem mnoha vý-
znamných festivalů jak v ČR, tak i ve světě. 
Spolupracuje také na mnoha multižánro-
vých projektech, ať už jde o spojení popu 
a rocku či jazzu s klasickými symfonický-
mi tělesy. Je držitelem "Evropské ceny za 
uměleckou a kulturní činnost", kterou mu 
udělila Evropská unie umění v roce 2013 
a v roce 2015, byl za své zásluhy a pro-
pagaci hudby ve světě oceněn Fondem 
podpory, rozvoje a propagace myšlenek 
míru "Cenou za mír". V Kyjově bude 17. 
září dirigovat Mou vlast s Filharmonií Bo-
huslava Martinů.

Jak vzpomínáte na dětství a mládí 
prožité v Kyjově?
Vzpomínám na ně velmi rád. Žil jsem  
v době bez PC a mobilů, měli jsme úpl-
ně jiné zájmy, jiné koníčky. Bydleli jsme  
v modlitebně Církve bratrské (otec byl ka-
zatelem) vedle letního kina a tenisových 
kurtů, což znamenalo sportovní i kulturní 
vyžití. Jako jedno z mála dětí jsem viděl 
spoustu filmů mládeži nepřístupných. Jez-
dil jsem také na koni ve zdejším oddíle TJ 
Jiskra Kyjov. Zažil jsem zde první lásky, 
první zklamání, které formovaly mou cito-
vou uměleckou duši.

Dirigentství je neobvyklý obor, co vás 
k němu přivedlo?
Já si osobně myslím, že dirigentem se 
musí člověk narodit, nedá se to moc na-
učit. Již v útlém dětství, kdy mí rodiče 
poslouchali pravidelně vážnou hudbu, 
jsem si prý stoupl před starý gramofon  
a s vařečkou jsem dirigoval tyto skladby. 
Dirigent má obrovskou moc, předávat 

skladatelovo tvůrčí poselství poslucha-
čům, ovlivňovat jejich emoce. A o to se 
snažím již bezmála 30 let. Mé první diri-
gentské začátky jsou spojeny s mužským 
sborem Kyjov, když jsem se stal šéfem to-
hoto tělesa v roce 1977, tedy před 40 lety 
a dokázal je přesvědčit o tom, že máme 
i na takové autory, jakými jsou Janáček, 
Foerster či Křížkovský. Byly to úžasné 
zkoušky a životní zážitky, kdy jsme šli do 
sklípku toho či onoho pěvce (pánové Pet-
rů či Říhovský) a tam ještě dlouho do noci 
debatovali o interpretaci. Já pak ráno šel 
přímo na vlak a odjížděl na studia do Brna.

Váš umělecký životopis je velmi boha-
tý a bude velmi těžké vybrat, ale přece 
jenom, kterých pracovních příležitostí 
si nejvíce považujete?
Taková první příležitost, která totálně 
změnila mou kariéru - oslovila mne jedna 
agentura, jestli bych neodjel v roce 1997 
na čtyřměsíční turné s muzikálem Phan-
tom of the Opera. S radostí jsem přijal tuto 
nabídku, z níž pak vzešla a stále trvá spo-
lupráce, která obnáší již přes 500 koncertů 
a muzikálových představení po Německu, 

Belgii a Rakousku. A druhá příležitost, 
když mne oslovil intendant divadla v ital-
ském Bolzanu poté, co zhlédl náš scénic-
ký koncert Rockquiem s Danielem Landou 
v Obecním domě v Praze, abych na Vel-
ký pátek roku 2005 dirigoval velkolepou 
premiéru baletu Rockquiem za účasti 150 
členů baletního souboru.

Jste držitelem také několika oceně-
ní za svoji uměleckou činnost. Co je 
potřeba k tomu, aby umělec v dnešní 
náročné době uspěl? Nadání jistě zda-
leka nestačí?
Nadání určitě nestačí. Talent se musí 
rozvíjet poctivým každodenním studiem.  
A pak musíte mít štěstí. A také být ve 
správnou chvíli na správném místě, ale 
připraven. Dělal jsem několik záskoků, 
které mi otevřely dveře dál, k dalším kon-
certům, k další spolupráci. Pro dirigenta je 
největší vizitkou a oceněním, když na kon-
ci koncertu dostane od vedení orchestru 
příslib dalšího koncertu.

Jak se těšíte na koncert do Kyjova 17. 
září, kde budete dirigovat Smetanovu 
Mou vlast?
Je to pro mne pocta, že se budu moci po 
30 letech představit svým přátelům i ky-
jovskému publiku s velmi atraktivním pro-
gramem. Již v dobách mého mládí mělo 
MKS Kyjov skvělé vedení a programy 
byly atraktivní a nejinak je tomu i v dnešní 
době. Děkuji moc za pozvání a věřte, že 
nedělám rozdíl, jestli diriguji v Berlíně před 
vyprodaným sálem nebo v Kyjově. Sna-
žím se přenášet ty nejlepší emoce, které 
v sobě mám, a potlesk publika je pro mne 
tou největší odměnou.

Ptala se Andrea Něničková, MKS Kyjov

Moravské Toskánsko putuje do Štrasburku
Výstava fotografií z Moravského Toskán-
ska, která je teď k vidění v Radniční galerii 
v Kyjově, bude mít nečekané pokračování. 
V září bude viset v sídle Evropského parla-
mentu ve Štrasburku.
„Oslovili nás zástupci Jihomoravského 
kraje, zda bychom výstavu neprezentova-
li v sídle Evropského parlamentu. Přesné 
parametry ještě neznáme, ale zdá se, že 
dvacítka fotografií bude od 22. září viset 
čtrnáct dní ve Štrasburku,“ řekl mluvčí 
města Kyjov Filip Zdražil, podle něhož se 
rýsuje i možnost vystavit je potom ještě  
v Bruselu a v Zadaru.
Moravské Toskánsko je dílem několika fo-

tografů, kteří si fotogenické krajiny všimli 
a neúnavně ji snímají i propagují. Mezi ně 
patří právě Radek Severa, jehož snímky 
budou brzy k vidění ve veřejně přístup-
ných prostorech Evropského parlamen-
tu. Samotný termín Moravské Toskánsko 
sice některým lidem nesedí, jako turistická 
značka ale funguje výborně. Vsadilo na ni  
i město Kyjov. Ve spolupráci s Radkem 
Severou a dalším fotografem Markem 
Svobodou vydalo brožuru s mapkou nej-
zajímavějších míst a zároveň je už v prodeji 
kalendář na rok 2018 se snímky Morav-
ského Toskánska.

(mp)

XXI. veletrh středních škol
Ve dnech 4. a 5. října v Domě 
kultury Hodonín.
Středa 4. října 11:00 – 17:00
Čtvrtek 5. října 8:00 – 16:00

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme neznámému 

nálezci hradecké SPZ za 
odevzdání na DI Kyjov. 

Ušetřil nám spoustu 
problémů a nepříjemností. 

Součkovi, Trutnov
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MKS KYJOV 

Pátek 8. 9. 7:00 – 15:00, před Domem kultury
FARMÁŘSKÉ TRHY
Uzenářské výrobky,  přísady a sukulenty, tr-
delníky,  sýry,  výrobky ze dřeva,  krůtí maso 
z farmy,  koření, bylinky, čaje, cukrářské a pe-
kařské zboží, domácí nudle, zahradnické po-
třeby, bezlepkové výrobky. Poslední farmář-
ské trhy se uskuteční v měsíci říjnu (tj. 6. 10.).

Pátek 8. 9. od 15:00, před radnicí
ŘEMESLA NA KYJOVSKU
Ukázky tradičních lidových řemesel zaměře-
ných na tradiční jídla a vinařství. Doprovodný 
program do 22 hodin.

Pondělí 11. 9. v 16:30, Čajovna & Galerie 
OBRAZY - VERNISÁŽ
Výstava obrazů mladého nadějného autora 
Martina Burdíka potrvá do 6. října.

Úterý 12. 9 . v 19:00, divadelní sál 
Seriál dechových hudeb
MUZIKANTI Z JIŽNÍCH ČECH
Dechová hudba MUZIKANTI z JIŽNÍCH 
ČECH vznikla začátkem roku 2012 v Chý-
nově u Tábora. Jejím zakladatelem a kapel-
níkem je Radek Hruška. Repertoár kapely 
je tvořen také hudebními díly v rytmu polky  
a valčíku předních jihočeských autorů (L. 
Kubeš, A. Doško, J. Lipold, V. Béreš a dál-
ších). O co nejlepší přípravu na vystoupení 
se na zkouškách stará umělecký vedoucí 
Vladimír ELNER, který působil jako dirigent 
Posádkové hudby Tábor. 

Neděle 17. 9. v 19:30, divadelní sál
BEDŘICH SMETANA – MÁ VLAST
Cyklus symfonických básní: Vyšehrad, Vl-
tava, Šárka, Z českých luhů a hájů, Tábor, 
Blaník. Hraje Filharmonie Bohuslava Marti-
nů Zlín. Na postu dirigenta se představí Petr 
Chromčák, absolvent kyjovského gymnázia, 
který prožil dětství i mládí v Kyjově.

22. 9. – 24. 9., malý sál
VÝSTAVA OVOCE, ZELENINY, 
VINNÝCH HROZNŮ A KVĚTIN
Český zahrádkářský svaz Kyjov pořádá ob-
lastní výstavu ovoce,  zeleniny, vinných hroz-
nů a květin. Zve výbor ČZS Kyjov.

Středa 28. 9. v 9:00, foyer estr. sálu
IX. SVATOVÁCLAVSKÝ PŘEBOR V ŠACHU
Podrobnosti str. 18. 
 
KURZ TANCE PRO STUDENTY 
A UČNĚ ZAČÁTEČNÍKY
Kurz obsahuje 13 lekcí po dvou vyučova-
cích hodinách, zahájení ve čtvrtek 5. října 
a ukončení v lednu 2018. Na 1. lekci nutný 
společenský oděv. 

TANEČNÍ KURZ PRO DOSPĚLÉ
První lekce se uskuteční v pondělí 2. října od 
19:45 do 22:00. Přihlašovat se můžete

v předprodeji na Kulturním domě (pondělí - 
pátek 9:00 – 17:00) nebo mailem 
program@mkskyjov.cz. Proběhne 10 lekcí 
v estrádním sále Kulturního domu pod ve-
dením tanečního mistra Libora Brožíka.
   
Připravujeme: 
3. 10. v 19:30 divadelní sál -  JAROSLAV 
SVĚCENÝ. Koncert mimo předplatné Kru-
hu přátel hudby.
5. 10. v 19:00, divadelní sál - PETR KOLÁŘ 
- TOUR 2017. Několikanásobný Stříbrný 
slavík Petr Kolář zavítá spolu s doprovod-
nou skupinou v rámci turné „Jednou nebe 
zavolá“. 
10. 10. v 19:00, divadelní sál - dechová 
hudba MORAVANKA
19. 10. v 19:00, divadelní sál - MAN-
DARÍNKOVÝ POKOJ. Po velkém loňském 
úspěchu si kyjovské publikum vyžádalo zno-
vu uvedení této komedie, která je plná fran-
couzského humoru a šarmu. 
8. 11. v 19:00 - TCHYNĚ NA ZABITÍ  
v předprodeji od 12. 9. Hra je o vtazích 
mezi tchyní a zetěm, snachou a tchyní, mezi 
matkou a dcerou, synem a matkou, mezi 
mladými manžely a hlavně mezi tchyněmi 
samotnými. Hrají: Lucie Zedníčková, Dana 
Homolová, Anna Kulovaná a Martin Kraus.
14. 11. v 19:00 - dechová hudba SVATO-
BOŘÁCI
21. 11. v 19:00 -  travesti skupina SCRE-
AMERS, v předprodeji od 20. 9.
22. 11. v 19:00, divadelní sál - MICHAL 
HORÁČEK  NA CESTĚ“ ANEB PETR 
HAPKA ŽIJE !!
29. 11. v 19:00, divadelní sál - VÁNOČNÍ 
KONCERT ORCHESTRU VÁCLAVA HY-
BŠE A JEHO HOSTŮ, v předprodeji od 12. 
9.
6. 12. v 19:00, divadelní sál - VÁNOČNÍ 
KONCERT VĚRY MARTINOVÉ „FOUK-
NEME DO SVÍCÍ“, v předprodeji od 20. 9.

RADNIČNÍ GALERIE

5. - 20. 9.
Město Kyjov zve srdečně na výstavu obrazů 
„Barvy hlíny“. Vernisáž výstavy se usku-
teční 5.9.2017 od 17:00 v Radniční gale-
rii v Kyjově. Výstava představuje práce, které 
vznikly v rámci Ždánického plenéru, kterého se 
účastnily žáci a studenti ZUŠ Sekule ( Sloven-
sko ), ZUŠ Břeclav, ZŠ Lovčice a ZUŠ Ždánice 
pod vedením prof. Ireny Ráček, známé rakous-
ké umělkyně. Profesorka Irena Ráček propagu-
je a učí  uměleckou tvorbu přírodními materi-
ály, jako jsou: pigmenty vyrobené z nasbírané 
různobarevné hlíny,  třešňová klovatina, vejce, 
tvaroh a pod. Obrazy na výstavě vznikly na tří-
denním plenéru ve Ždánicích 26. - 28. května 
tohoto roku.

22. 9. – 6. 10.
Město Kyjov si Vás dovoluje co nejsrdečněji 
pozvat do prostor Radniční galerie na vý-
stavu "Vladislav Vaculka v Kyjově". 

Vernisáž výstavy se uskuteční 22. 9. od 
17:00.
Vladislav Vaculka 3.1.1914 (Jarošov) - 
27.9.1977 (Uherské Hradiště) - český malíř, 
grafik, sochař, zabýval se také šperkem, ta-
piserií, keramikou atd. - manželkou byla ma-
lířka a sochařka Ida Vaculková školení: Aka-
demie výtvarných umění, Praha (profesor 
Vilém Nowak, Max Švabinský) dílo: inspirace 
lidovými tradicemi Moravského Slovácka. 
Jako dvacetiletý odešel z rodné jižní Moravy 
do Prahy, kde v letech 1934–1938 studoval 
na Ukrajinské akademii výtvarných umění u 
profesorů Jana Kulce a Roberta Lisovský. 
V roce 1935 v Jarošově poprvé vystavoval. 
Po druhé světové válce pokračoval ve studiu 
na Akademii výtvarných umění u profesorů 
Willi Nowaka a Maxe Švabinského. Po stu-
diích v Praze se vrátil do rodného kraje, kde 
začal intenzivně umělecky působit. Maloval, 
vystavoval, byl členem Syndikátu výtvarných 
umělců a později také Svazu českosloven-
ských výtvarných umělců. Častými motivy 
jeho děl byly lidové tradice Moravského Slo-
vácka. Po nástupu komunistického režimu 
bylo Vaculkovi na začátku padesátých let za-
kázáno vystavovat a byl vyloučen ze Svazu 
výtvarných umělců. Z toho důvodu se začal 
věnovat keramice. V šedesátých letech se 
postupně navrací k malbě a grafice, věnuje 
se také sochařství (tvorbě bronzových plas-
tik). Od roku 1969 až do odchodu do dů-
chodu v roce 1974 vyučoval na Střední umě-
leckoprůmyslové škole v Uherském Hradišti.  
V roce 1970 začal umělecky spolupracovat 
s akademickým sochařem Otmarem Olivou, 
který tam patřil k jeho žákům. Dne 27. září 
1977 zemřel na následky infarktu poté, co  
u něj doma byla provedena domovní pro-
hlídka jako důsledek udání, že ilustroval sa-
mizdatovou sbírku básní Jana Skácela. Tato 
sbrírka basní bude také vystavena. Výstava 
je rovněž vzpomínkou na RNDr. PhMr. Ota-
kara Krojzla (1921 - 1995), významného ky-
jovského rodáka a přítele Vladislava Vaculky. 
Vystavená díla pochází z jeho původní sbírky 
a takto nebyla doposud vystavena.

LETNÍ KINO

Pátek 1. 9. ve 20:30 
RYCHLE A ZBĚSILE 8
USA/2017, 136 minut, české znění, ne-
vhodný do 12 let. Velmi nečekané věci se 
budou odehrávat v osmém díle série Rych-
le a zběsile. Proti „rodině" bude stát nejen 
velmi schopná a nebezpečná hackerka, ale 
zcela překvapivě také jeden z jejích členů.

Sobota 2. 9. ve 20:30
ZPÍVEJ
USA/2016, 110 minut, české znění. Pod-
nikavý koalí chlapík jménem Buster Moon 
má poslední šanci zachránit divadlo, které 
zdědil po svém otci. Všechno vsadí na jednu 
kartu, na velkolepou talentovou pěveckou 
soutěž, jakou svět ještě neviděl. 
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KINO PANORAMA

Pátek 1. 9. v 17:30/3D, sobota 2. 9. 
v 17:30/2D, neděle 3. 9. v 17:30/3D, 
neděle 17. 9. v 17:30/2D
HURVÍNEK A KOUZELNÉ MUZEUM 
2D/3D
ČR/2017, 85 minut, přístupný. Legendární hr-
dinové, které dobře znáte, přicházejí v animo-
vané komedii pro celou rodinu. Filmový příběh 
nabízí zcela nové, původní dobrodružství.

Neděle 3. 9. v 15:30
EMOJI VE FILMU
USA/2017, 97 minut, české znění, přístupný. 
Emoji ve filmu vás vůbec poprvé zavedou do 
tajného světa uvnitř vašeho mobilu. V aplika-
ci pro textové zprávy se ukrývá Textopolis, 
bujná metropole, ve které žijí vaši oblíbení 
Emoji v naději, že se jednou dostanou do 
zprávy. 

Neděle 3. 9. ve 20:00, neděle 17. 9. 
ve 20:00, neděle 24. 9. ve 20:00
PO STRNIŠTI BOS 
ČR, 2017, režie: Jan Svěrák, 111 minut, pří-
stupný. Film vznikl podle stejnojmenné kni-
hy vzpomínek Zdeňka Svěráka a tematicky 
zapadá do tetralogie filmů Kolja, Obecná 
škola a Vratné lahve, které vyprávějí příběh 
jednoho muže na pozadí dějinných událostí 
20. století.

FILMOVÝ KLUB
Středa 6. 9. v 19:00
VŠECHNO, ÚPLNĚ VŠECHNO
USA/2017, 97 minut, titulky, nevhodný do 
12 let. Madeline je sedmnáct a hodně čte. 
Nic jiného totiž dělat nemůže. Její imuni-
ta nedokáže bojovat s venkovním světem,   
a proto je stále zavřená doma ve svém ste-
rilním pokoji. Společnost jí dělá jen matka  
a ošetřovatelka. Všechno se ale změní  
v okamžiku, kdy se do sousedního domu 
nastěhuje nová rodina a s ní i kluk Olly. 

Čtvrtek 7. 9. v 17:30, pátek 8. 9. v 17:30, 
neděle 10. 9. v 17:30, neděle 24. 9. v 15:30
VELKÁ OŘÍŠKOVÁ LOUPEŽ 2
USA/2017, 92 minut, české znění, přístup-
ný. Po událostech prvního filmu musí ve-
verčák Bručoun se svými přáteli zabránit 
starostovi Oakton City zbourat jejich domov 
kvůli plánované výstavbě pochybného zá-
bavního parku.

Čtvrtek 7. 9. ve 20:00, pátek 8. 9. ve 20:00, 
sobota 9. 9. v 17:30, neděle 17. 9. v 17:30
DUNKERK
USA/2017, 107 minut, titulky, nevhodný do 
12 let. Očekávané válečné drama vizionáře 
Christophera Nolana vychází z událostí eva-
kuace obklíčených francouzských, britských 
a belgických vojáků z pláží severofrancouz-
ského Dunkerku na jaře 1940. Ve filmu se 
objeví herecké hvězdy Tom Hardy, Cillian 
Murphy či Kenneth Branagh.

Neděle 10. 9. v 15:30, středa 13.9. v 15:30
JÁ, PADOUCH 3
USA/2017, 96 minut, české znění. Největ-
ší světový padouch Gru a jeho žlutí mimoní 
pomocníčci se vracejí v novém dobrodruž-
ství. A budou čelit neméně rafinovanému 
zločinci jménem Baltazar Bratt. Naštěstí má 
Gru i další pomocnice – agentku Lucy Wilde 
a adoptovaný trojlístek uličnic.

Sobota 9. 9. ve 20:00, neděle 10. 9.
ve 20:00 
MILOVNÍK PO PŘECHODU
USA/2017, 115 minut, titulky, přístupný. Od-
vážnou a svůdnou letní komedii Milovník po 
přechodu zdobí sexbomby dvou generací. 
Mexická kráska Salma Hayek a sexuální 
symbol šedesátých let, legendární Raquel 
Welch. Hlavním hrdinou je totiž zrezlý play-
boy za zenitem, jehož pokusy vrátit se po le-
tech jako obávaný dobyvatel ženských srdcí 
a peněženek už neprobouzí libido, ale spíš 
rozpaky a úsměvy.

FILMOVÝ KLUB
Středa 13. 9. v 19:00
OKLAMANÝ
USA/2017, režie: Sofia Coppola, 94 minut, 
titulky, nevhodný do 12 let. Dusno až k zalk-
nutí. Tak lze nejlépe charakterizovat atmo-
sféru v  izolované dívčí internátní škole, kde 
se znenadání objeví muž. Za zdmi izolované 
dívčí školy zuří americká občanská válka, 
ale její studentky a učitelky probíhající kon-
flikt neberou na vědomí. Dokud nezaklepe 
na jejich dveře.

Čtvrtek 14.9. v 17:00, pátek 15.9. ve 20:00, 
sobota 16. 9. ve 20:00 
TO
USA/2017, 135 minut, titulky, nevhodný do 
15 let. Když ve městě Derry ve státě Maine 
začnou mizet děti, musí skupina mladých 
chlapců a děvčat čelit svým největším oba-
vám v boji proti zlému klaunovi jménem 
Pennywise, jehož vražedná a násilnická 
historie se táhne napříč staletími. Film nato-
čen podle předlohy stejnojmenného románu 
Stephena Kinga.

Čtvrtek 14. 9. ve 20:00, pátek 15. 9. v 17:00
TERMINÁTOR 2: 
DEN ZÚČTOVÁNÍ VE 3D
USA/2017, režie: James Cameron, 137 
minut, titulky, nevhodný do 12 let. Arnold 
Schwarzenegger se  vrátí na  plátna kin 
ve své nejikoničtější roli Terminátora v digi-
tálně remasterované 3D verzi filmu TERMI-
NÁTOR 2: DEN ZÚČTOVÁNÍ. 

Sobota 16. 9. v 17:30
NEJSLEDOVANĚJŠÍ 
ČR/2017, cca 90 minut, přístupný. Nejsle-
dovanější, první celovečerní film o fenoménu 
youtuberů – internetových hvězd první ve-
likosti a tvůrců s milionovým publikem. Zá-
bava zažívá revoluci, televize je pro starý, lidi 

narození v tomto tisíciletí sledují sociální sítě, 
YouTube a jeho celebrity – youtubery. 

Středa 20. 9. v 16:30
ŠPUNTI NA VODĚ / BIOSENIOR
ČR/2017, 90 minut, přístupný. Rodiče bra-
trů Igora a Davida chystají zlatou svatbu. 
Z Kanady přilétá jejich bratranec Ondra, 
povahou tak trochu dobrodruh. Bratry na-
padne, že nejlepší by bylo vyrazit za rodiči 
na kánoích po řece jen ve třech, tak, jako 
za starých časů. Jenže od dob společných 
spanilých jízd se leccos změnilo. Třeba to, 
že Igor a David jsou ženatí a mají děti. 

FILMOVÝ KLUB
Středa 20. 9. v 19:00, pátek 29. 9. v 17:30
VÍNO NÁS SPOJUJE
Francie/2017, 113 minut, titulky, nevhodný 
do 12 let. Jean už deset let cestuje po světě 
a zpřetrhal všechna pouta, která ho spojo-
vala s rodinou žijící v Burgundsku. Jeho otec 
ale vážně onemocní, a tak se po letech musí 
vrátit do krajiny svého dětství. 

Čtvrtek 21. 9. v  17:30/2D, pátek 22. 9. 
v  17:30/3D, sobota 23. 9. v  17:30/2D, 
neděle 24. 9. v  17:30/3D, sobota 30. 9. 
v 17:30/2D
LEGO® Ninjago® Film 2D/3D
USA/2017, 97 minut, české znění. Ve filmo-
vém dobrodružství ze světa Ninjago se mla-
dý Lloyd, známý také jako Zelený Nindža, 
společně se svými přáteli, tajnými bojovníky 
a držiteli titulu LEGO Master Builder, zapojí 
do bitvy o Ninjago City. 

Čtvrtek 21. 9. ve 20:00/2D, pátek 22. 9. ve 
20:00/3D, sobota 23. 9. ve 20:00/2D, čtvr-
tek 28. 9. ve 20:00/3D
KINGSMAN: ZLATÝ KRUH  2D/3D
USA/2017, 141 minut, titulky, nevhodný do 
15 let. Svět Kingsmanů se poprvé před-
stavil ve filmu Kingsman: tajná služba, jako 
nezávislá, mezinárodní, špionážní agentura 
pracující v hlubokém utajení a jejímž cílem 
je bezpečný svět. V dalším pokračování čelí 
naši hrdinové novým výzvám. 

FILMOVÝ KLUB
Středa 27. 9. v 19:00
KŘIŽÁČEK
ČR/2017, režie: Václav Kadrnka, 100 mi-
nut, přístupný. Šest let po úspěšném debutu 
Osmdesát dopisů přichází Václav Kadrnka se 
stylisticky neméně vyhraněnou adaptací bás-
ně Jaroslava Vrchlického. Dějovou úspornos-
tí a mlčenlivostí filmového tvaru pobízí naši 
představivost k  vykonání poetické filmové 
pouti za chlapeckým dobrodružstvím, přetr-
ženým poutem mezi otcem a synem a nale-
zením spásy v přímořských krajinách.

Čtvrtek 28.9. v 17:30, pátek 29. 9. ve 20:00, 
sobota 30. 9. ve 20:00
ZAHRADNICTVÍ: DEZERTÉR
ČR/2017, režie: Jan Hřebejk, cca 120 mi-
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nut, přístupný. Filmová trilogie ZAHRADNIC-
TVÍ se skládá ze tří samostatných filmů ode-
hrávajících se na pozadí nejdramatičtějších 
období minulého století a časově předchází 
oblíbenému snímku Pelíšky. Obsáhne 20 let 
života postav, které musely v těchto pohnu-
tých časech prožít nejlepší léta svých životů. 
Druhá kapitola rodinné kroniky Zahradnictví 
se odehrává na pozadí převratných událostí 
v letech 1947-1953. 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA

Pondělí 4. 9. v 9:00, jídelna CSS Kyjov
Historie továrních značek ETA, 
KOH –I – NOOR, ZORA… 
Setkání s uživateli Centra sociálních služeb 
Kyjov. Půjčování knih.
Pondělí 11. 9. v 13:30, oddělení pro děti 
a mládež 
Vyhlášení 2. ročníku soutěže Jižní 
Morava čte  - Projekt podpory čtenářství 
v Jihomoravském kraji.
Středa 13. 9. v 17:00, studovna - čítárna
Technikami světelných imaginací k me-
ditaci - přednáška Ing. Zdeňka Zamazala. 
Úterý 19. 9. v 18:00, přednáškový sál
Partnerské vztahy v 19. století. 
Čím se lišil partnerský život v minulosti oproti 
současnosti? Měli se naši předci méně rádi 
a více se tolerovali? Na tyto a další otázky 
odpoví program, který na příkladu známých 
osobností – Vítězslava Hálka, K. H. Máchy, 
Karoliny Světlé, Boženy Němcové a So-
fie Podlipské přiblíží zákonitosti tehdejšího 
vztahového a rodinného života. Přednáší 
Martina Bittnerová.

VLASTIVĚDNÉ MUZEUM

NOSITELÉ TRADIC
Výstava potrvá do 13. 9. 
XIV. členská výstava umělecké knižní vazby 
SPOLEČENSTVA ČESKÝCH KNIHAŘŮ.
Vernisáž v pátek 22. 9. v 17:00, prostory 
nové budovy Vlastivědného muzea Kyjov
Výstava potrvá do 24. 10. 2017.
Dále připravujeme: 
Cyklus kurzů - Péče o tradiční lidový 
oděv Kyjovska. 
Září – prosinec   2017: Škrobení a žehlení 
spodnic, vázání šátků a drúžení, škrobení a 
žehlení rukávců, ukázky vrapení a skládání 
sukní, předkreslená výšivka (přenášení vzoru 
a technika výšivky plné a dírkové), spojování 
látky tzv. stinkem. Na kurzy bude nutné se 
objednat, sledujte průběžně pro bližší infor-
mace internetové stránky www.masaryk.
info. Konaktní osoba: Mgr. Michaela Zále-
šáková, email: m.zalesakova@masaryk.info, 
tel: 602  677 848

VLASTIVĚDNÉ MUZEUM 
V KYJOVĚ OZNAMUJE. 
Vzledem k tomu, že se protáhla jednání ko-
lem rekonstrukce zámečku, posouvají se 
rovněž stavební práce, proto zůstane muze-

um pro návštěvníky do konce roku nadále 
OTEVŘENO v obvyklé návštěvní době.

GALERIE DOMA

Výstava Fotografie – Libor Stavjaník
Vernisáž v pátek 8. září v 17:30, hraje skupi-
na Návrat. Výstava potrvá do 29. září.

CENTRUM PRO RODINU KYJOV

Palackého třída 64, 697 01 Kyjov (fara) tel.: 
+420 728 759 816 (Radek Šváb) cprkyjov@
ado.cz, www.kyjov.dcpr.cz
Každé pondělí od 17:30 Malý fotbálek na 
hřišti u fary (Palackého tř.64/1 – vchod  
 parkoviště). Pro holky i kluky ve věku od 5 ti 
let. Více na webu CPR. 
Pondělí 19:00 – 20:30 Tančení a rozjímá-
ní při poslechu žalmů – Izraelské tance. 
Více u Heleny Pauerové, tel. 727 810 705.
Každou středu 10:00 - 12:00 Setkávání 
maminek na mateřské dovolené u kávy, 
ale především nad Biblí – „Modlitby matek“. 
Každý druhý čtvrtek v měsíci od 8:00 pose-
zení při kávě a filmu pro dospělé a se-
niory. Přijďte mezi nás a zpříjemněte si čas 
pohodovou snídaní a fajn promítáním. 
Manželské večery. Celosvětový program 
pro manžele jakéhokoli věku, vyznání a bar-
vy pleti. Na večery je nutné se přihlásit.
Kurzy a doučování z angličtiny, jak pro 
začátečníky, tak i pro pokročilé.
Veškeré informace naleznete také na 
www.kyjov.dcpr.cz 

KLUB MAMINEK KYJOV

Místo setkávání Mlýnská 2367, 697 01 Ky-
jov Nětčice u sila. Každé ÚT a ČT od 9:30 
do 11:30.
Dvakrát za měsíc bude KMK otevřen 
v  odpoledních hodinách a to od 16:00 
do 18:00 na tvoření se staršími dět-
mi. www.kmk.wbs.cz, cprkyjov@ado.cz, 
tel.: +420 728 759  816 (Radek Šváb), tel: 
+420 777 949 685 (Radka Galko - radka.
galko@centrum.cz) – program KMK, tel: 
+420  724  765  987 (Veronika Bogárová - 
rostinskaveronika@seznam.cz) – program 
KMK, tel: +420 776 671 753 (Kateřina Zi-
máčková - katka.kotaskova@centrum.cz) – 
odpolední tvoření v KMK
Úterý 5. 9. - Starý farmář - pohádka
Čtvrtek 7. 9. - Skákací hry
Úterý 12. 9. - Košík plný ovoce
Úterý 12. 9. - Odpolední tvoření (16:00 – 
18:00)
Čtvrtek 14. 9. - Zelená barva
Úterý 19. 9. - Vinobraní
Úterý 19. 9. - Odpolední tvoření (16:00 – 
18:00)
Čtvrtek 21. 9. - Zoubky
Úterý 26. 9. - Zoubky
Čtvrtek 28. 9. - Státní svátek - zavřeno
Veškeré informace naleznete také na
www.kmk.wbs.cz

JÓGA V DENNÍM ŽIVOTĚ 
V KYJOVĚ

Kurzy od 11. září ve cvičebně jógy, Palac-
kého 71
Pondělí 18:00 – 19:30 - pokročilí i začá-
tečníci
Úterý 18:00 – 19:30 - mírně pokročilí
Středa 18:00 – 19:30 - začátečníci a mír-
ně pokročilí
Informace: irena.kyjov@seznam.cz, 
tel. 602 306 613

KOMUNITNÍ CENTRUM KoCKy 

Pondělí 14:00 – 16:00 - Poradna pro do-
mácí pečující
17:45 – 19:15 - Kroužek kreslení
Úterý 9:30 – 11:00 - Kroužek kreslení
16:00 – 18:00 - Adiktologická poradna
Středa 14:00 – 6:00 - Poradna pro domá-
cí pečující
16:30 – 18:00 - Trénink paměti
Čtvrtek 13:00 – 17:00 - SOS psychologic-
ká poradna
Pátek 8:00 – 12:00 - SOS psychologická 
poradna Buďte On-line
8. a 22. 9. od 16:30 Kurz základní obslu-
hy počítače

KLUB BÁRKA

Posláním Klubu Bárka je pomáhat dětem a 
mládeži od 11 do 26 let z Kyjova a blízkého 
okolí. Poskytovat jim informace, odbornou 
pomoc a podporu při řešení problémů v 
dospívání. Služba je poskytována zdarma, 
včetně tvořivých dílen i besed. Klub Bárka je 
vždy připraven poskytnout pomoc mladým 
lidem, kteří se topí ve svých problémech 
nebo hledají útočiště v rozbouřených rodin-
ných a sociálních vztazích. Najdete nás, za 
plátnem letního kina na adrese Sv. Čecha 
280, tel.: 777 128 849, nebo e-mail: petra.
hradilova@kyjov.charita.cz.

Program klubu na září
Téma měsíce: Zodpovědnost
Tvořivé dílny - 7. 9. od 15:00 - pálení di 
dřeva
14. 9. od 11:00 - nálepky na sklo
Besedy s promítáním každé pondělí. 
 

EXIT 316

Biják každý pátek - téma zodpovědnost
Otevírací doba klubu: po, út, čt, pá 14:00 
– 18:00.

Mladá pracující slečna hledá podná-
jem 1+1, nebo 1+kk nebo garsoniera. 

Do 7000 Kč. V okolí Kyjova, nebo 
přímo v Kyjově. E-mail: 

TravnickovaVeronika46@seznam.cz. 
Tel.: 778 024 646.
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Sport
Nová hokejbalová sezona plná změn

Právě začínající nová hokejbalová sezo-
na přináší pro Rytíře mnoho změn a no-
vinek. Nově budou do soutěže zařazeny 
dva společné turnaje týmů jižní a severní 
Moravy. Půjde o velmi příjemné zpestření 
a zároveň konfrontaci týmů z obou regi-
onů. Další novinkou je například zapoje-
ní nového týmu z Bratislavy do soutěže 
mladších žáků. Po slovenském Zohoru 
tak jde již o druhý zahraniční tým, který 
k  nám zavítá. Novinek je celá řada, ale 
co Rytíře potěší nejvíce, jsou dresy. Do 
nové sezony vstoupí ve zbrusu nových 
dresech. Jak to našim svěřencům sluší, 
můžete posoudit na našich webových 
stránkách, nebo přímo na našem hřišti 

na městském stadionu v  Kyjově. Začá-
tek nové sezony také přináší možnost 
pro širokou veřejnost, každý má šanci 
stát se jedním z nás. Startuje nová ná-
borová akce: „První školní den? První 
trénink hokejbalu!“. Náborová akce je 
pořádána ve spolupráci s Domem dětí a 
mládeže Kyjov. Neváhejte a přijďte si ho-
kejbal vyzkoušet. Výstroj vám zapůjčíme. 
Všechny potřebné informace najdete na 
našich webových stránkách www.ho-
kejbal-kyjov.cz, nebo na Facebook HBK 
Kyjov.

Ing. Martin Vaculík, Vedoucí 
Hokejbalového centra mládeže, 

HBK Kyjov

Pohár kyjovské 
radnice

Výstava a soutěž papírových modelů. 
Mistrovství ČR v kategorii lodí.
Papírová liga CPM, o.s.
Akce se koná 23. září od 8:00 do 14:00 
v hale DDM Kyjov, Husova 370.
Součástí výstavy je prodej modelů a mo-
delářských potřeb a nábor do kroužku 
papírových modelářů při DDM Kyjov.

ŠPETKA VALAŠSKA: Domikát
V  létě bylo na Valachoch vždycky co 
dělat, a tak se i jídla dělaly takové, kte-
ré byly rychle a v žaludku při práci moc 
netlačily. Třeba domikát. Víte, co to je? 
No přece polévka z brynzy. 
Suroviny: 2 - 3 velké brambory, voda 
dle potřeby, brynza dle chuti, sůl, 
máslo, pažitka 
Postup dle Vandy Vrlové:
Dřív na domikát tetičky použily i starý 
sýr, aby všecko zužitkovaly. A co že je 
ten starý sýr? No přece tvaroh, který 
už trochu „ostárl“ a přidaly se k němu 
bylinky a koření. My si ale uvaříme do-
mikát z  čerstvé brynzy, které bylo na 
jaře a v  létě vždycky dost. Nejprve si 

 

17:00 Reprízy ve  21 / 01 / 05 / 09 / 13 hod.
čas vys. název pořadu

17:00:00 Magazín Hodonín – premiéry ÚT, PÁ
17:10:00 Magazín KYJOV – premiéry ÚT, PÁ
17:20:00 Magazín Veselí n/Moravou – premiéry ÚT, PÁ
17:30:00 Magazín Valašsko – premiéry PO, ST, PÁ
17:45:00 Magazín Region  – premiéry PO, ČT
18:00:00 Magazín Uherské Hradiště – premiéry PO, ST, PÁ
18:10:00 Magazín Uherský Brod – premiéra PÁ
18:20:00 Zlínský kraj – premiéry ÚT, PÁ
18:30:00 Magazín Region – premiéry PO, ČT
18:45:00 Programové přílohy
19:00:00 Magazín Hodonín 
19:10:00 Magazín KYJOV 
19:20:00 Magazín Veselí n/Moravou 
19:30:00 PO - ST  Magazín Sport  - premiéra PO
 ČT - NE  CZ & SK magazín - premiéra ČT
19:45:00 Programové přílohy
20:00:00 Magazín Uherské Hradiště
20:10:00 Magazín Uherský Brod 
20:20:00 Zlínský kraj
20:30:00 PO - ST  Magazín Sport 
 ČT - NE  CZ & SK magazín 
20:45:00 Programové přílohy

24hodinový program
Regionální televize TVS
Premiérová 
hodina

TVS I NA SATELITU 

V PROGRAMU REGIONÁLNÍ TELEVIZE CZ 

DENÍKY o délce 15 minut můžete zhlédnout 
v 6 vysílacích vstupech denně  premiéra - 18:00

reprízy  - 22:00, 02:00, 06:00, 10:00, 14:00

ONLINE na www.tvslovacko.cz

Možnosti příjmu:   • kabelové rozvody 
 • IP TV 
 • satelit 

volně dostupné na

MULTIPLEX 4 - kanál 42 a 45 
pozemní digitální vysílání

Možnosti příjmu:   • kabelové rozvody 
 • IP TV 
 • satelit 

volně dostupné na

MULTIPLEX 4 - kanál 42 a 45 
pozemní digitální vysílání

ONLINE na www.televizetvs.cz

okrouhejte a nakrájejte zemáky a dej-
te je uvařit do osolené vody. Nemusíte 
s nimi šetřit, ať je polévka hustá. V dal-
ším hrnci nechte v  troše vody rozva-
řit brynzu, jen chviličku, to budete mít 
hned. Brynza je dnes k dostání i hodně 
slaná, a tak s dochucováním opatrně, 
pro chuť dejte místo soli třeba čerstvou 
pažitku ze zahrádky nebo lžičku domá-
cího másla.
Uvařené „zemáky“ vložte přímo do „ta-
léřků“ a přes ně pak přelijte brynzovou 
polévku. Nebo naopak dejte na stůl 
polévku a brambory zvlášť, ať si kaž-
dý vezme, jak hustou má rád. Domikát 
zakusujte čerstvým chlebem.

Reklama 
v Kyjovských novinách 

tel.: 777 711 055

 

17:00 Reprízy ve  21 / 01 / 05 / 09 / 13 hod.
čas vys. název pořadu

17:00:00 Magazín Hodonín – premiéry ÚT, PÁ
17:10:00 Magazín KYJOV – premiéry ÚT, PÁ
17:20:00 Magazín Veselí n/Moravou – premiéry ÚT, PÁ
17:30:00 Magazín Valašsko – premiéry PO, ST, PÁ
17:45:00 Magazín Region  – premiéry PO, ČT
18:00:00 Magazín Uherské Hradiště – premiéry PO, ST, PÁ
18:10:00 Magazín Uherský Brod – premiéra PÁ
18:20:00 Zlínský kraj – premiéry ÚT, PÁ
18:30:00 Magazín Region – premiéry PO, ČT
18:45:00 Programové přílohy
19:00:00 Magazín Hodonín 
19:10:00 Magazín KYJOV 
19:20:00 Magazín Veselí n/Moravou 
19:30:00 PO - ST  Magazín Sport  - premiéra PO
 ČT - NE  CZ & SK magazín - premiéra ČT
19:45:00 Programové přílohy
20:00:00 Magazín Uherské Hradiště
20:10:00 Magazín Uherský Brod 
20:20:00 Zlínský kraj
20:30:00 PO - ST  Magazín Sport 
 ČT - NE  CZ & SK magazín 
20:45:00 Programové přílohy

24hodinový program
Regionální televize TVS
Premiérová 
hodina

TVS I NA SATELITU 

V PROGRAMU REGIONÁLNÍ TELEVIZE CZ 

DENÍKY o délce 15 minut můžete zhlédnout 
v 6 vysílacích vstupech denně  premiéra - 18:00

reprízy  - 22:00, 02:00, 06:00, 10:00, 14:00

ONLINE na www.tvslovacko.cz

Možnosti příjmu:   • kabelové rozvody 
 • IP TV 
 • satelit 

volně dostupné na

MULTIPLEX 4 - kanál 42 a 45 
pozemní digitální vysílání

Možnosti příjmu:   • kabelové rozvody 
 • IP TV 
 • satelit 

volně dostupné na

MULTIPLEX 4 - kanál 42 a 45 
pozemní digitální vysílání

ONLINE na www.televizetvs.cz

Špetku Valaška sledujte ve vysílání Regionální televize TVS

foto: Televize TVS
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Kyjovským šachem
IX. svatováclavský šachový přebor his-
torického okresu Kyjov se uskuteční  
28. září 2017 pod záštitou Mgr. Františ-
ka Lukla, starosty města Kyjova, ve foyer 
hlavního sálu Domu kultury Kyjov. Prezen-
tace od 8:30, zahájení v 9:00. Hraje se 7 
partií 2 x 20 min. s přestávkou na oběd. 
Více na www.sachykyjov.sweb.cz
Turnaj je vhodný pro každého šachistu, 
bez ohledu na věk a šachové dovednosti.
Přihlášky do 25. 9. 2017 na e-mail:  
sachykyjov@seznam.cz
Loňského 8. ročníku se zúčastnilo 46 
hráčů a hráček ve věku od 8 do 78 let 
a to ze Slovenska, Jihomoravského  
a Zlínského kraje. Svatováclavský ša-
chový turnaj si získal trvalé místo v ša-
chovém kalendáři a úspěšně propaguje 
šachovou hru a město Kyjov.

Ivan Pařízek, Šachy Kyjov z.s. 

Vycházky s turisty
5. 9. Dubňany – Hodonín 
 12,4 km, 9:10, bus
12. 9.  Valtice – Hlohovec – Valtice  
 12,5 km, 7:38, vlak
19. 9.  Nová Lhota – Filipovské údolí – Javorník 
 8,3 km, 8:37, vlakové nádraží
26. 9.  Zlín Kudlov – Želechovice n. Dřevnicí
 6,1 km, 8:37, vlak. nádraží

Vřesovický výšlap 
Za krásami podzimu
V sobotu 30. září se uskuteční 16. ročník 
Vřesovického výšlapu Za krásami podzi-
mu. Start je od 8:00 do 12:00 v hostinci 
Ozdravovna U Sirotků ve Vřesovicích. 
Značené trasy 8, 12, 17 km pro pěší  
a 30 km pro cyklisty vedou po značených 
cestách Chřibů a okolí. Každý účastník 
bude odměněn pamětním dárkem a di-
plomem. Odměnu dále obdrží nejmladší, 
nejstarší, nejvzdálenější účastník a nej-
početnější rodina. 

Nábor do karate
Pro všechny zájemce a rodiče dětí pro-
běhne ve čtvrtek 14. září 2017 v 16:00 
v tělocvičně ZŠ Dr. Joklíka, U Vodojemu 
1261, Kyjov informační schůzka týkající 
se tréninků a podmínek trénování v Ka-
rate Klubu Kyjov, z.s.
Více informací najdete na www.karate-
-kyjov.cz, facebookovém profilu klubu 
nebo na telefonu 777 680 804 – Fiala 
Petr, předseda spolku.

Mažoretky Dejna z Kyjova uspěly 
na Evropě v Bulharsku
Šest zlatých medailí, dvě stříbrné a k tomu  
ještě třikrát bronz. Tyto úspěchy si   
z Mistrovství Evropy v bulharské Albeně 
odvezla děvčata z týmu Dejna, založe-
ného v srpnu 2011 pod vedením Jany  
a Denisy Defeldových. Mažoretky, děvča-
ta od 4 do 18 let, jsou rozděleny do čtyř 
věkových kategorií – děti, kadetky, ju-
niorky a seniorky. Reprezentují město 
Kyjov na celostátních i mezinárodních 
soutěžích, v  nichž mají velké úspěchy 
s umístěním na předních pozicích.
Cesta za medailemi byla velmi náročná. 
Děvčata trénovala od září loňského roku, 
musela se naučit náročné choreografie, 
které jim trenérky připravily. Mnoho ho-
din tréninků zvládla s přehledem a nad-
šením. Jejich zodpovědný přístup a ra-
dost z pohybu je nakonec dostaly k titulu 
Mistryň Evropy 2017.
Mažoretky Dejna Kyjov podávaly během 
celé soutěžní sezony skvělé výkony, 
proto patřily již na startu mezi favoritky. 
Hned první den soutěže děvčata Dejny 
vybojovala nejvyšší příčky. V sóloforma-
cích slavila obrovský úspěch juniorka 
Simona Kršková, jež získala zlato a titul 
Mistryně Evropy. Duo Karina Měsíčková 
a Adéla Pištěková má stříbnou medaili 
a titul 1. vicemistryně Evropy. Na stup-
ni vítězů stála i dua Michaela Hutáko-
vá a Kristýna Fricová, Simona Kršková  
a Zuzana Poláčková. Obě získala kromě 
bronzových medailí i titul 2. vicemistryň 
Evropy. Také trio Lucie Houšťová, Lenka 
Mašindová a Martina Gardoňová má stří-
brnou medaili s titulem 1. vicemistryně 
Evropy. Naše juniorská miniformace za-
ujala svým představením Jeptišky. Holky 
se staly Mistryněmi Evropy a přidaly tak 
další zlatou medaili pro kyjovskou Dejnu. 
Úspěšná miniformace kadetek stála na 

třetím stupni vítězů s bronzovou medailí 
na krku a titulem 2. vicemistryně Evropy.
Zlatou medaili vybojovala velká formace 
dětí s pohádkovou choreografií Křemíl-
ka a Vochomůrky, za kterou získala také 
ocenění poroty. Na pódiu byla vidět ra-
dost děvčat a nadšení, které tomuto 
sportu dávají. To vše se promítlo do bo-
dování porotců. Náročnost choreografie 
a výborná pohybová průprava přispěla 
k dalšímu úspěchu, kdy zlato přivezly 
kadetky. Jejich choreografie se nesla  
v duchu pohádky Jezerní královna, s níž 
se staly také Mistryněmi České republi-
ky v Praze. Pozadu nezůstaly ani starší 
juniorky, které si letos natrénovaly vel-
mi náročnou a zajímavou choreografii  
s názvem Zimní olympijské hry. V ní moh-
li diváci spatřit sporty jako krasobruslení, 
hokej nebo lyžování v kombinaci s preci-
zní prací s hůlkou. I nejstarší seniorky se 
o prvenství popraly na výbornou, jejich 
Noční obloha zaujala porotu natolik, že 
skončily na stupni vítězů. 
Za těmito úspěchy stojí velká píle děvčat 
a trenérek týmu Dejna, Nemalou zá-
sluhu mají i rodiče, kteří své děti v tak 
krásném sportu podporují. Dejna tré-
nuje v hale kyjovského DDM, prostory 
pro trénink poskytuje i obec Lovčice  
a Ždánice. Není to samozřejmě jen dřina 
a tréninky. Děvčata se společně účast-
ní různých akcí a soustředění, společně 
zažívají neuvěřitelné zážitky, které je do-
káží povzbudit k lepším výkonům. Umí 
se vzájemně podpořit, motivovat, rado-
vat a jsou velmi dobré kamarádky. Účast 
na Mistrovství Evropy je pro rodiče velmi 
finančně náročná záležitost, proto jsme 
rádi, že tento projekt podpořilo město 
Kyjov a Jihomoravský kraj.

Gabriela Šťastná

Mažoretky Dejna přivezly z Bulharska tituly mistryň Evropy. Foto: Dejna
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Zahajujeme dvaadvacátou sezonu moderní gymnastiky
Kyjovské závodnice získaly na jaře 2017: 
1 titul Mistryně ČR v družstvech, 1 titul 
Vicemistryně ČR bez náčiní, 1 titul Vice-
mistryně ČR ve švihadle, 1 titul Oblastní 
přebornice, 3 tituly Okresních přebornic, 
4 tituly Oddílových přebornic, 17 zlatých 
medailí, 14 stříbrných medailí, 17 bron-
zových medailí.
A jak to vidí jeden z tatínků…
Gymnastický a taneční klub GyTa Kyjov 
vybrala pro naši tehdy čtyřletou dceru 
manželka. Jako každá žena byla fas-
cinována ladností pohybu, noblesou  
a ženským půvabem, který bezpochyby 
moderní gymnastika nabízí - ladnost, cit 
pro hudbu, ohebnost, pružnost, rovno-
váhu a hlavně tolik potřebnou koordina-
ci pohybu, která je v dětském věku to 
nejdůležitější. Také je úžasná v tom, že 
ačkoliv se může pro laika jevit jako ryze 
individuální sport, není tomu tak. Byl 
jsem překvapený, jak skvělou partu hol-
ky tvoří. Přispívá k tomu fakt, že půlka 
sezony je v duchu jednotlivců, kde každá 
závodnice bojuje sama za sebe se svo-
jí sestavou a druhá půlka zase v kolek-
tivním duchu, kdy závodnice soutěží ve 
společných skladbách a bojují jako tým. 
Takže výběrem gymnastického a taneč-
ního klubu GyTa Kyjov jsme naplnili naše 
představy o volnočasové aktivitě naší 
teď již sedmileté dcery a také její mladší 
sestry. A i když nebude tak úspěšná, jako 

její sestra, důležité je, že se bude snažit, 
že najde tu odvahu a spolu s ostatními 
holkami dokáže překonat stud a trému 
postavit se se svou sestavou a vystou-
pením nejen před své soupeřky, porotu 
a rodiče, ale hlavně před plnou tribunu 
lidí. To je to, co na všech těchto dětech 
oceňuji a smekám před nimi. Za to by si 
zasloužily všechny stát na tom nejvyšším 
stupínku, dostat medaili, pohár nebo di-
plom s velkou jedničkou. Možná jednou 
uvidíme závody pořádajícího klubu GyTa 
Kyjov, kde budou holky oceněny nejen 
za šikovnost a nadanost, kterou bohužel 
zdědily (genetika je všemohoucí a rodiče 
si nevybíraly), ale také za odvahu, bojov-
nost, snahu a srdce, které do každého 
vystoupení dají. Věřím, že i ostatní kluby 
by čas od času takovéto závody uspo-
řádaly a na chvíli by změnily svou ideu 
a krédo, "děláme to závodně a na zá-
vodní úrovni", na "děláme to pro děti". 
Vždyť není potřeba vidět v každém dí-
těti budoucího vítěze, šampióna, repre-
zentanta nebo profesionála. Tak, jak to 
vidí mnozí rodiče ve svých nadaných a 
šikovných dětech. Smekám a ctím kaž-
dého, kdo obětuje nejen svůj volný čas 
a část svého života pro svým způsobem 
cizí děti, ale také čas své rodiny a svých 
příbuzných, protože vím, jak to ve sku-
tečnosti je. Moje maminka byla také tre-
nérka gymnastiky s „licencí“ nejen dětí 

a musím říct, že toho času co strávila  
v tělocvičnách, na školení, na soustředě-
ní, doma před zrcadlem nebo u stolu při 
tvoření sestav a společných skladeb bylo 
opravdu hodně. Mám to pořád v paměti. 
Nesměly jsme doma ani muknout, projít, 
nebo nedej bože něco chtít. A nemluvím 
o pořádaní různých akcí. Já s  bratrem 
jsme chystali a dělali úplně vše, hlavně 
nosili, otec zajišťoval techniku, děda měl 
na starosti účastníky a diváky a babička 
občerstvení. 
A tak, jak jsou skvělý tým naše děti, 
můžu říct, že skvělý tým tvoří i rodiče. 
Bez nich by nebyly děti a nebylo by koho 
trénovat, cepovat, upozorňovat, okři-
kovat, chválit. Někdy mne překvapuje, 
jak je možné, že zde není taková rivalita 
mezi rodiči. Všichni vždy držíme palce 
jakémukoliv dítěti našeho klubu, GyTa 
Kyjov. A ta souhra při přípravě závodů 
nebo společných akcí! Děkujeme, rodi-
če, děláte to pro naše děti. Pro všechny 
děti. 
My jako otcové slibujeme, že dál budeme 
pomáhat co bude v našich silách. Aby 
i další období, doufám, že nekonečné 
období, co bude Gymnastický a taneční 
klub GyTa Kyjov fungovat, bylo vše rok 
od roku lepší, jednodušší a úspěšnější.

Marek Koníček
Více informací o klubu, tréninkových 

hodinách a náboru na www.gytakyjov.cz

Kyjovské gymnastky uspěly i na MČR. Foto: GyTa Kyjov



PRIPRAVTE SE NA VINOBRANÍ 
S PRODEJNOU ZEMPO STOBER!
ˇ

ZEMPO STOBER, Dobrovského 899, Kyjov, 
T: 518 612 470, E: kyjov@zempostober.cz 

PO – PÁ: 7.00 – 18.00  SO: 7.30 – 12.00 

Karafy 
od 49 Kč

Dále nabízíme: 
Koštýře 

Kádě 
Filtrační desky 
Lihové aroma 

Vinařské roztoky 
PET kanystry 5 a 10 l  
Přepravky 10 a 15 kg 

Bedny 15 a 30 kg 
PET lahve 0,5–2 l 

 
 

Zátky  
od 1,50 Kč

Trychtýře 
od 15 Kč

Skleničky 
od 23 Kč Lahve 

od 5,50 Kč

Mgr. Lucie Kopečková
advokátka

605 212 394
Strážnice, Předměstí 388

lucie.kopeckova@seznam.cz
§§

Komplexní právní služby 
pro �rmy i občany

ve všech oborech práva

www.ekobrikety.cz

Teplo Vašeho domova...

EKOBRIKETY s.r.o.
PRÉMIOVÁ KVALITA OD ČESKÉHO VÝROBCE

NEČEKEJTE
AŽ SE ZIMA ZEPTÁ
Nakupte si včas!
518 625 054

DŘEVĚNÉ EKOBRIKETY

 

Při odběru 2 tun a ve vzdálenosti do 30 km z prodejních skladů!
DOPRAVA ZDARMA

Hledáme uchazeče na pozici

KONTROLOR /KA KVALITY
Místo výkonu práce Bzenec
DOPRAVA ZDARMA
z celého okresu Hodonín a Uherské Hradiště!

Nabízíme
• nenáročnou práci ve výrobě při vizuální kontrole 

kvality komponentů
• práce v nepřetržitém provozu, 12 hodinové směny 

(krátký/dlouhý týden) 
• velmi dobré fi nanční ohodnocení
• dlouhodobé zaměstnání s možností profesního růstu 
• ídeřtsorp ínvocarp ínredom a énmejířp 

Kontakt
Ing. Katarína Beniačová | tel.: +420 739 001 566
E-mail: prace@exactsystems.cz

www.exactsystems.cz
Společnost Exact Systems působí na evropském trhu od roku 
2004 a je předním dodavatelem efektivních řešení problémů v 
oblasti třídění kontroly, oprav komponentů a výrobků určených 
převážně fi rmám v automobilovém průmyslu. Pobočky 
společnosti Exact Systems se náchezející v České republice, 
Německu, Slovensku, Rusku, Turecku, Rumunsku, Velké Británii 
a taktéž nově otevřené pobočky v Maďarsku, Belgii a Holandsku.

Hledáme uchazeče na pozici



placená inzerce

V sobotu 16. 9. 2017 v 15.00
se na stadioně v Kyjově uskuteční

Přijďte podpořit 42 novodobých gladiatorů,
kteří budou za účasti televizních kamer bojovat

do posledního dechu s časem na 1 km o co nejlepší
závěrečný  společný výsledek.

Výsledek bude
zapsán jako
ustanovující

rekord v České
knize rekordů!

Výsledek bude
zapsán jako
ustanovující

rekord v České
knize rekordů!

CENTRUM ZDRAVÍ
KYJOV

Běhání KyjovBěhání Kyjov


